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گلايه هاى كيومرث پور احمد

مسئولان با سينما كاسبى مى كنند 
قدس از آخرين وضعيت ادغام دانشگاه هاى دولتى با

 علوم پزشكى گزارش مى دهد
جراحى نظام آموزش عالى زير تيغ اختلافات 

از سوى نمايندگان خانه ملت با افزودن يك تبصره محقق شد
تصويب طرح تبديل سازمان ميراث به وزارتخانه 

پيشنهادى براى اسكان فورى 
زلزله زدگان

* سيد مصطفى حسينى راد: يكى از بزرگ ترين 
مشــكلات زلزله زدگان، بخصوص در فصل ســرما، 
مشكل مسكن است. هموطنان زلزله زده در استان 
كرمانشاه نيز هم اينك دچار اين مشكل هستند و در 
سرماى 10 درجه زير صفر اين شب ها، چادرهايشان 
به هيچ وجه گرم نمى شود. بدتر از سوز سرما، نفوذ 
آب مربوط به بارش هاى چند روز گذشته به داخل 
اين چادرهاســت كه زندگى بحرانى اين عزيزان را 
بحرانى تر مى كند. شــما فكر كنيد در سرماى زير 
صفر، داخل چادر و آن هــم در حالى كه فرش و پتو 
و رختخواب انســان خيسِ آب شــده است، چطور 

مى توان زندگى كرد؟
خوشــبختانه به يارى همه نهادهاى خدمت رسان، 
بخصوص با محوريت قرارگاه سازندگى خاتم الانبيا، 
توليد كانكس و نصب آن به صورت فورى در مناطق 
زلزله زده در حال انجام اســت، اما بــا توجه به نياز 
گســترده خانواده هاى بى مسكن و شب هاى بسيار 
ســرد اين فصل، اين حركتِ جهادى هم در كوتاه 
مدت مشكل همه نيازمندان به مسكنِ فورى را حل 
نمى كند. يكى از پيشنهادهاى مطرح شده كه به طور 
جدى مى تواند هم براى اين حادثه و هم براى آينده 
مورد بررسى قرار گيرد، استفاده از اتاق اتوبوس هاى 
فرســوده اى اســت كه به تعداد زياد در شهرهاى 
مختلف دپو شــده و بدون هيچ استفاده اى زير باد و 

باران و آفتاب رها شده است.
يكى از دوستان كه در حادثه زلزله وحشتناك سال 
57 طبس حضور داشــته و آســيب ديده اين واقعه 
است، توضيح مى داد، آن زمان از اين اتوبوس ها براى 
اسكان فورى زلزله زدگان طبس استفاده شد و تجربه 
خوبى هم بود. بسيارى از مردم كه كانكس به آن ها 
نرسيده بود و در نقاط دور افتاده تر بودند در همين 
اتوبوس ها كه با برداشــتن صندلى ها به يك سالن 
بزرگ تبديل مى شد، اسكان يافتند. اين در حالى بود 
كه باد و باران هاى پاييــزى، چادرهاى مردم را از جا 
مى كند و طبيعتاً چادر فضاى مناسبى براى زندگى 

در شب هاى سرد پاييز نبود.
به نظر مى رســد با توجه به اينكه ســالانه هزاران 
دستگاه اتوبوس در كلانشــهرها و شهرهاى نسبتاً 
بزرگ در چرخه هاى زمانى معين، از رده خارج و راهى 
پاركينگ ها مى شــوند، مى توان با يك برنامه ريزى 
و هماهنگى، اين اتوبوس ها را براى روزهاى سخت 
زلزله و بحران هاى طبيعى آماده كرد و كنار گذاشت. 
اتاق اين اتوبوس ها ساليان سال قابل استفاده است و 
دست كم مى توان مطمئن بود در شرايط اضطرارى 
كه سرماى 10درجه زير صفر و باران هاى سيل آسا را 
در مناطق زلزله زده داريم، اين اتوبوس ها خيلى امن تر 
و راحت تر از چادرهايى است كه نه گرما دارد و نه در 
برابر برف و باران مقاوم است. هم اينك هزاران دستگاه 
از ايــن اتوبوس ها در پاركينگ هــاى حومه تهران، 
مشهد، اصفهان و ديگر شــهرهاى بزرگ زير آفتاب 
و باران رها شده و مى توان با هزينه اى بسيار كمتر و 
زمانى بسيار سريع تر نسبت به كانكس، اين خانه هاى 

كوچكِ موقت را به مردم آسيب ديده رساند.

ضرورت مصرف كمتر پروتئين در مبتلايان 
به نارسايى كليوى

ترجمه/ مريم سادات كاظمى: نتايج مطالعات جديد منتشر شده در 
ژورنال پزشكى نيوآنگلند نشان مى دهد براى كنترل نارسايى مزمن 

كليوى، لازم است مصرف پروتئين در برنامه غذايى كاهش يابد.
كليه ها مهم ترين اندام هاى تصفيه كننده بدن هســتند كه علاوه بر 
حذف مواد زائد از خون، ميزان آب و نمك هاى بدن را تنظيم مى كنند. 

در صورت سلامت و عملكرد 
صحيح، كليه ها قادرند روزانه 
تا حــدود 170 ليتر خون را 
تصفيه كننــد. امــا گاه به 
علل مختلفــى مانند ديابت، 
پرفشارى خون، عفونت و... 
اين اندام ها عملكرد صحيحى 

ندارند كه منجر به نارسايى كليوى مى شود. 
تغذيه نقش بسيار مهمى در كنترل اين بيمارى دارد و كاهش دريافت 
پروتئين ها در برنامه غذايى يكى از مهم تريــن اصول خواهد بود؛ زيرا با 
كاهش توليد اوره و علائم سمى شــدن خون به عملكرد كليه ها كمك 
مى كند. در اين باره مقدار توصيه شده روزانه 0/6 گرم به ازاى هر كيلوگرم 

وزن است كه براى فردى با وزن 60 كيلوگرم 36 گرم خواهد بود. 
پژوهشگران براى افرادى كه دچار نارسايى متوسط يا شديد كليوى 

هستند، توصيه هايى دارند.
- گوشت ها سرشــار از پروتئين هستند و بهتر اســت تا حد امكان از 

مصرف آن ها پرهيز كرد.
- رژيم گياهخوارى مفيد است؛ زيرا ميوه ها و سبزيجات سرشار از فيبر 
هستند و از طرفى به كاهش جذب فســفر كه بسختى دفع مى شود، 

كمك كرده و عملكرد هضم را نيز تسهيل مى كند.
- دريافت كالرى نبايد خيلى كم باشــد و حداقل 30 كيلوكالرى در 

روز لازم است.
- مصرف پروبيوتيك ها مفيد خواهد بود.

- از غذاهاى آماده و صنعتى اجتناب شود؛ زيرا سرشار از فسفر است 
كه بسختى دفع مى شود.

- روغن هاى غيراشباع مانند روغن زيتون، كلزا و آفتابگردان نسبت به 
كره و روغن هاى اشباع برترى دارد. 
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درنگ

كلينيك سلامت

امنيت اطلاعاتچارسوى علم

ديجياتو: پوشــاندن وب كمِ لپ تاپ با نوار چســب يا پوشــش هاى مشــابه از 
نظر بســيارى از افراد كار عجيبى اســت و شايد شما را شــكاك و وسواسى هم 
بنامند، اما پيشــگامان دنياى فناورى و خبرگان حوزه امنيت مى گويند اين كار 
هوشمندانه ترين تصميم ممكن براى حفظ حريم شخصى و محرمانگى به شمار 
مى رود. در سال هاى اخير، بدافزارهاى خطرناك با قيمت بسيار ارزان در دسترس 
همه قرار گرفته استفاده از آن ها براى جاسوسى از افراد مشهور رواج يافته است. 
جالب اينجاست كه براى بهره گيرى از اين ابزارهاى نفود به دانش تخصصى عجيبى 
نياز نداريد و موارد متعددى ديده شده كه در آن ها هكرهاى مبتدى به دوربين هاى 

خانگى يا امنيتى دست پيدا كرده اند. همان طور كه مى دانيد پوشاندن وبكم مانع هك شدن لپ تاپ نمى شود، اما مهاجم را از ديدن 
شما و اتاقتان محروم مى كند. خوب است بدانيد مارك زاكربرگ كه يكى از سرشناس ترين چهره هاى دنياى فناورى است روى وب كم 

لپ تاپ خود را با نوار چسب پوشانده است. مؤسس فيسبوك، ميكروفون لپ تاپ را هم مسدود كرده است!

آيا بايد وب كم لپ تاپ را بپوشانيم؟
 

ايرنا: بر اساس مطالعه پژوهشگران آمريكايى و سوئدى روى نوعى سهره داروينى، 
تكامل يك گونه جديد تنها دو نسل به طول مى انجامد. ورود نوعى پرنده عجيب 
به مجمع الجزاير دورافتاده گالاپاگوس در 36 سال قبل، شواهد كافى درباره شيوه 
ظهور گونه هاى جديد را فراهم كرده است. پژوهشــگران در مطالعه خود نشان 
داده اند بعد از جفت گيرى پرنده جديدالورود به ايــن مجمع الجزاير با عضوى از 
گونه ســاكن اين جزاير، گونه جديدى پديد آمده است كه امروزه 30 عضو دارد. 
اين پرنده آواز عجيبى مى خواند و جثه و منقار بزرگتر از ســه گونه پرنده موجود 

در جزيره دارد.
جزيره گالاپاگوس در اقيانوس آرام يك جزيره دورافتاده است و زمينه خوبى براى تحقيقات در مورد تكامل تنوع زيستى بر اثر انتخاب 
طبيعى به دست مى دهد. رصد مستقيمِ سرمنشــأ اين گونه جديد همزمان با مطالعه اى ميدانى در اين جزاير در 4 دهه توسط بى 

روزمرى و پيتر گرانت زوج دانشمند زيست شناسى دانشگاه پرينستون انجام شد.

گونه هاى جديد طى دو نسل تكامل مى يابند

 زندگــى/ محمود مصــدق     رئيس مركز 
تشــخيص و پيشــگيرى پليــس فتــا، ضعف 
آگاهى بخشــى به مردم در جهت پيشــگيرى 
از آســيب هاى اجتماعى را مهم ترين چالش پليس در حوزه 
فضاى مجــازى مى داند و تأكيد مى كند كه با وجود اقدامات 
زيادى كه ايــن نيرو در حوزه پيشــگيرى انجام مى دهد اما 
اين تلاش ها به دليل گســتردگى شبكه هاى اجتماعى، نمود 

چندانى در جامعه نداشته است. 
* احساس ناامنى فزاينده در فضاى مجازى

سرهنگ «على نيك نفس» در گفت و گوى اختصاصى با قدس با بيان 
اين مطلب مى افزايد: سال گذشته علاوه بر داير كردن كارگاه هاى 
آموزشــى در حوزه توليد محتوا، اقدامات زيادى انجام داديم؛ به 
طورى كه در بخش آموزش دانش آموزان، 4000 ساعت در مدارس 
حضور پيدا كرديم اما واقعيت اين است كه اين اقدامات پاسخگوى 
نياز ها نيست.  وى با اشاره به تهديدهاى گسترده شبكه هاى مجازى 
به دليل ارائه نشدن آموزش هاى صحيح به مردم براى استفاده از 
اين فضا مى گويد: سال گذشته در يك نظرسنجى كه از 700 نفر از 
شهروندان داشتيم، بيش از 90 درصد اعتقاد داشتند كه احساس 
امنيت در فضاى مجازى بسيار كم است؛ بنابراين بايد در خصوص 

امنيت در فضاى مجازى بسيار كار كنيم.
* محتواهاى خطرناك براى كودكان

به گفته وى رشد سواد رسانه اى و توسعه فرهنگ استفاده صحيح 
از فناورى اينترنت و شــبكه هاى اجتماعى، نقش اساســى در 

پيشگيرى و كاهش جرايم سايبرى دارد. 
وى با بيــان اينكه احســاس ناامنى در شــبكه هاى اجتماعى، 
بزرگ ترين چالش از ديد مردم است، تصريح مى كند: اما از نظر 
پليس فتا موضوع آگاهى بخشى براى پيشگيرى اجتماعى يك 
مسئله بزرگ است تا بر اساس آن افراد بتوانند امنيت خودشان را 

در اين فضا تأمين كنند. 
رئيس مركز تشخيص و پيشگيرى پليس فتا با هشدار به مسئولان 
و خانواده ها نســبت به اســتفاده اعتيادگونه كودكان از فضاى 
مجازى مى گويد: كودكان و نوجوانان ما بى ضابطه و بدون نظارت 
و همراهى والدين در فضاى مجازى حضور دارند، در صورتى كه در 
كشورهاى غربى و كشورهاى توسعه يافته، استفاده از شبكه هاى 

اجتماعى با محدوديت هاى سنى همراه است.

به گفته نيك نفس در فضاى مجازى 
و شــبكه هاى اجتماعى محتواهاى 
نامناسبى بويژه در زمينه ترويج فساد 
و فحشــا وجود دارد كــه به منظور 
جلوگيرى از آسيب هاى آن والدين 
بايد برعملكرد فرزندانشــان در اين 
فضا نظارت داشته باشند، در غير اين 

صورت خطر بزرگى آنان را تهديد مى كند.
* كلاهبردارى ها در فضاى مجازى

وى در ادامه و در پاســخ به اين پرسش كه دولت و پليس در بحث 
پيشگيرى از آسيب ها در فضاى سايبرى تا چه اندازه موفق عمل 
كرده انــد، مى گويد: تلاش پليس و دولت قابل توجه بوده اســت. 
نمونه اش در حوزه پيشگيرى اجتماعى، اقدامات زيادى است كه 
براى توليد محتوا انجام شده اســت. به هرحال ما هر كارى كه از 
دســتمان برآيد انجام مى دهيم. دولت و بقيه دستگاه ها هم بايد 
خودشان نسبت به اقداماتى كه در زمينه پيشگيرى اجتماعى انجام 
داده اند، اطلاع رســانى كنند.  رئيس مركز تشخيص و پيشگيرى 
پليس فتا به موضوع خريدهاى اينترنتى نيز اشاره مى كند و مى گويد: 
فضاى مجازى شرايطى را براى به راه انداختن سريع فروشگاه هاى 

مجازى فراهم كرده، به همين دليل حجم كسب و كار در اين فضا 
در حال توسعه است. البته در همان حال كلاهبردارى ها نيز افزايش 
داشته كه به تبع آن از سال 90 ساماندهى كسب و كارهاى اينترنتى 

در دستور كار قرار گرفته است.
* خريد و فروش هاى اينترنتى قابل تعقيب است

وى در همين زمينه از جلوگيرى از بسيارى از كلاهبردارى ها در 
پى اجراى طرح نماد اعتماد الكترونيكى خبر مى دهد و تصريح 
مى كند: با استفاده از اين نماد كه بتازگى قانونمند شده خريد و 

فروش در فضاى مجازى قابل تعقيب است.
وى با اشــاره به فعاليت بيش از 25 هزار فروشــگاه داراى نماد 
اعتماد الكترونيكى در كشور مى گويد: البته حدود 120 فروشگاه 
اينترنتــى با جعل اين نمــاد اقدام به فــروش محصولات خود 

مى كردند كه با رصد پليس فتا فعاليتشان متوقف شده است.
نيك نفس بدون ارائه آمارى از تعــداد كانال هاى خريد آنلاين 
فيلتر شده از ســال 90 تا كنون به بحث شناسايى و دستگيرى 
متهمان جرايم سايبرى اشــاره مى كند و مى گويد: ميانگين به 
نتيجه رسيدن پرونده هاى مربوط به فضاى مجازى 42 روز است. 
در واقع طى اين مدت متهمان شناســايى، دســتگير و تحويل 

دادستانى مى شوند.

هشدار رئيس مركز تشخيص و پيشگيرى پليس فتا در گفت و گو با قدس:

خطر بزرگى  كودكان را در فضاى مجازى  تهديد مى كند
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 اميد اول كشتى ايران حاضر به رويارويى با نماينده رژيم اشغالگر قدس نشد

15عليرضا كريمى؛ فراتر از طلا عليرضا كريمى؛ فراتر از طلا 
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معـــاون  ایســنا: 
فرهنگی و دانشجویی 
وزارت بهــــــداشت 
بــا اشــاره بــه عدم  
کامــل  تخصیــص 
فرهنگی  بودجه ها ی 
گفت: معــدل میزان 
تخصیص بودجه ها ی فرهنگی حــدود ۲۳ درصد 
بــوده و تنها ۳۰ درصد کل هزینه ها  تأمین شــده 
است. محمدرضا فراهانی گفت: وضعیت بودجه ها ی 
فرهنگی چندان مناسب نیســت. هزینه برگزاری 
جشــنواره ملی قرآن و عترت دانشگاهیان در این 
دوره که میزبانی آن برعهده وزارت بهداشت است، 
حدود ۸۰۰ میلیون تومان برآورد شــده اســت و 
واقعیت اســت که به دلیل کمبودهــای بودجه ای، 
بسیاری از دستگاه ها ی دانشگاهی هنوز نمی توانند 

این جشنواره را برگزار کنند.

تخصیص ۳۲ درصد بودجه فرهنگی 
مهر: ۶ ماه پس از اتمام 
سی امیـــن نمایشگاه 
بین المللــی کتـــاب 
تهــران، هزینه هــای 
برگزاری ایــن رویداد 
بــزرگ فرهنگــی در 
بخش هـــای مختلف 
اعلام شد. امیرمسعود شهرام نیا، قائم مقام سی امین 
دوره نمایشگاه بین المللی کتاب تهران و مدیرعامل 
مؤسسه نمایشــگاه های فرهنگی ایران درباره تأخیر 
نســبتاً طولانی مدت در اعلام رســمی  هزینه های 
برگزاری سی امین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران 
گفــت: فهرســت هزینه های برخــی از بخش های 
نمایشگاه، دیر آماده شد، اما درنهایت تشکل های نشر 
با ارائه اســناد مربوط به هزینه های نمایشگاه کتاب 
جهت تائید به وزارت ارشاد و تائید رسمی  این اسناد، 

فهرست هزینه ها مشخص و اعلام شد.

اعلام هزینه های نمایشگاه کتاب
ایسنا: علی خلیلــی، 
محمــود  وصـــــی 
انتشار  در  گلابدره ای 
آثــار این نویســنده 
به تازگی  گفت:   فقید، 
نخســتین بار  بــرای 
داستان »لنده قناری« 
نوشــته محمود گلابدره ای به صورت کامل منتشر 
شده است. این کتاب توســط انتشارات دفتر نشر 
معارف وابسته به نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری 
در دانشگاه ها در ۴۸ صفحه و با قیمت ۳۵۰۰ تومان 
به چاپ رسیده است. این اثر نزدیک به ۵۰ سال قبل 
نوشته شده است، اما گلابدره ای هیچ گاه نتوانست 
آن را به صورت یک جا چــاپ کند. این اثر در دوره 
قبــل از انقلاب توقیف بود و با این حال مؤلف فصل 
دوم این کتاب را در سال ۱۳۵۲ در مجموعه »اباذر 

نجار« به چاپ رسانده بود.

انتشار اثر چاپ نشده گلابدره ای 
ایبنا: محمود آموزگار، 
رئیــس اتحادیـــــه 
ناشران و کتابفروشان 
تهــران با اشــاره به 
ضرورت حمایـــت از 
کتابفروشــــی های 
کوچک یادآور شد: در 
کل می توان گفت که تجربه جهانی نشان می دهد 
این قانون و قاعده، کمک قابل توجهی به حمایت از 
کتابفروشی های مستقل و کوچک کرده است برای 
این که بتوانند در صحنه بمانند. رعایت نشدن این 
قاعده در آمریکا کار به جایی رســیده که شما باید 
چراغی بردارید و به دنبال کتابفروشی ها بگردید. وی 
یادآور شد: علت این که جمعیت زیادی هرسال در 
اردیبهشت ماه به نمایشگاه بین المللی کتاب هجوم 
می آورند، نبود نقدینگی است. ناشران به نمایشگاه 

می  آیند تا سامانی به اوضاع مالی شان بدهند.

کمبود نقدینگی در صنعت نشر

کوتاه و خواندنی

ایسنا: گلعلی بابایی، نویسنده دفاع مقدس درباره جایگاه خاطره نویسی در ادبیات 
ایران اظهار کرد: با توجه به اتفاقاتی که در سال های اخیر در بخش خاطره افتاده 
و کتاب های بسیاری در این ژانر منتشر شده و به اصطلاح در بازار گل کرده و تیراژ 
برخی از این خاطرات در ادبیات کشور ما بی سابقه بوده است، می توانیم بگوییم ژانر 
خاطره جایگاه ویژه ای در ادبیات مان پیدا کرده است. خاطرات دفاع مقدس حتی 
از مرزهای این حوزه هم فراتر رفته و این ژانر در کشورمان به عنوان یک ژانر موفق 

موردتوجه قرار گرفته است.
وی افزود: با توجه به آمار و ارقام می توانیم بگوییم ژانر خاطره نویسی در مقایسه با 
دیگر ژانرها اقبال بیشــتری داشته است، اما این نوع ادبی جای کار بیشتری دارد. 
بــا توجه به وقایعی که در زمان های مختلف پیش می آید، به طور مثال اکنون که 
از دفاع مقدس گذشــته ایم، بحث شهدای مدافع حرم و جنگ داعش با نیروهای 
مقاومت مطرح  شده  است که در آینده می تواند بستر خوبی برای بیان خاطرات و 

ناگفته های این جنگ نیابتی باشد.

ادبیات

خاطره  در ادبیات ما 
گل کرده است

تسنیم: مدیرکل تشکل های دانشگاه آزاد با بیان این که دانشجویان این دانشگاه 
برای دعوت ســخنرانان در ۱۶آذر هیچ محدودیتی ندارند، گفت: صرفاً محکومان 
امنیتی خط قرمز این دانشگاه هستند. محمد قربانی گلشن آبادی با اشاره به نقش 
دانشــگاه آزاد در آموزش عالی کشور گفت: دانشگاه آزاد که مولود انقلاب اسلامی 
 است، یکی از ارکان مهم آموزش عالی است و طبیعتاً تشکل های دانشجویی این 
دانشــگاه نیز از اهمیت بالایی برخوردار هستند. قربانی با بیان این که برنامه های 
مختلفی با همراهی و کمک تشــکل ها و اتحادیه ها ی دانشــجویی برای ۱۶آذر و 
روز دانشــجو در این دانشگاه پیش بینی شده است، یادآور شد: تمامی  برنامه های 
برنامه ریزی شــده توسط تشکل های دانشجویی انجام می شود. تلاش ما این است 
که محوریت تشکل های دانشجویی در فعالیت های دانشجویی دانشگاه آزاد تقویت 
شود و هدف ما، فضاسازی و بستر سازی برای فعالیت ها ی دانشجویی است. پیشنهاد 
ما این است که تشکل های دانشجویی در این روز به تقدیر از فعالان دانشجویی در 

حوزه علمی، فرهنگی و تشکیلاتی بپردازند.

دانشگاه

تشکل هابرای سخنران 
محدودیتی ندارند

یادداشت

آیا سرودن برای کودکان ساده است؟
 عباسعلی سپاهی یونسی  

 سرودن و نوشــتن از آن  اموری است که خیلی ها فکر می کنند توانایی 
انجام آن را دارند، مگر این که خلاف آن ثابت شــود. این را از این جهت 
گفتم که در این دو ســه دهه ای که به طور جدی به ادبیات و مشــخصاً 
شــعر پرداخته ام، آن را بارها و بارها دیده ام. در این میان البته آنچه برایم 
قابل  تأمل تر بوده، برخورد خیلی ها با ادبیات کودک بوده است؛ به گونه ای که 
ساده ترین بخش ادبیات را نوشتن برای بچه ها دانسته اند و بر این اساس 
دست به قلم شــده اند و شبه شعر یا شبه داستانی نوشته اند و البته اقدام 
این عزیزان تنها به نوشــتن خلاصه نشده است، چون با تولید کتابشان، 
آن ها شاعرانی صاحب کتاب شده اند و دچار این توهم که کار کردن برای 

کودکان یعنی همین.
وقتــی به آثاری که از این رهگذار خلق شــده اند نگاه می کنیم، با اثری 
به شــدت دچار کاستی روبه رو می شویم؛ اثری که نه مایه ادبی دارد و نه 
از لحاظ شــکل ظاهر و گرافیک کار در حد و  اندازه های قابل قبول است. 
نکته جالب درکنار این کاستی های ادبی و هنری در این گونه آثار این است 
که سازندگان این گونه شعرها، رسالت تربیت کودکان را برای خود تعریف 
کرده اند و خواسته اند از این راه به کودک چیزی و یا چیزهایی یاد بدهند 
و فکــر کنید این بی مایه بودن در بخش ادبــی و هنری به علاوه دغدغه 
این که باید در کتاب، نکته ای اخلاقی و یا تربیتی هم آموزش بدهند، چه 

ملغمه ای ساخته است.
بارها آثاری از این دســت را قبل از چــاپ ارزیابی کرده ام و بعد از این که 
ارزیابی بنده باعث شده است ناشر از چاپ اثر صرف نظر کند، صاحب اثر 
به دفاع از اثر خود برخاســته و در آن دیدارها بیشتر متوجه عمق فاجعه 
شــده ام. مثلاً اگر به شاعر و یا شاعره محترم این نکته را گوشزد کرده ام 
که در این مصرع، وزن شعر شما ایراد دارد و یا این قافیه درست نیست، 
صاحب اثر به دفاع برخاسته است که این شعر برای کودکان است و لازم 
است این قدر دقیق باشــد؟ در آن جور مواقع من مانده ام که بعضی ها تا 
چه اندازه مخاطب کودک را دســت کم گرفته اند و چگونه به خود اجازه 
داده اند قواعد سرودن یک شعر را زیر پا بگذارند، آن هم به این بهانه که 

مخاطب ما بزرگسال نیست.
نکته دیگری که در این دیدارها نصیبم شــده، این بوده اســت که این 
شاعران معمولاً هیچ شــناخت حتی نسبی هم از ادبیات کودک ندارند. 
مثلاً وقتی از آن ها می پرسید از کدام شاعر کودک شعر خوانده اید و شعر 
کدام شاعران را می پسندید؟ با این پاسخ روبه رو می شوید که من کسی 
را نمی شناسم،  اما یک کتاب دیدم که احساس کردم شعرهای من از این 
شعرها بهتر است و خانواده ام تشویقم کردند که شعرهایم را چاپ کنم. در 
این مواقع  با خودم فکر می کنم مبنای ســنجش از اهل نظر به خانواده و 

دخترخاله و پسرخاله و هم کلاسی تغییر یافته است.
معمولاً این گونه شاعران اگر کتابی دستشان رسیده، اثری از جنس آثار 
خودشان بوده و نه شاعرانی که شعر آن ها می تواند مبنای سنجش دیگر 

آثار خلق شده باشد.
کوتاه سخن این که هرساله در کشورمان و به دست آن هایی که ته ذوقی 
دارند و بیشتر مواقع به مدد پرداخت مبلغی به ناشران، کتابهایی به چاپ 
می رسد که ذوق کودکان مان را خراب می کند، آن ها را از خواندن دلزده 
می کند و ازطرفی این آثار هزینه ای است برای کشورمان که باید فکری 

برای آن کرد.

نخستین مراسم جایزه ترانه افشین یداللهی 
برگزار می شود

فرهنگ: نخستین مراسم جایزه ترانه »افشین یداللهی« به همت خانه 
ترانه و مؤسســه انتشارات نگاه، اسفندماه ســال جاری برگزار می شود. 
براســاس فراخوان اعلام شده برای ارســال آثار، علاقه مندان به شرکت 
در بخش »یک خاطره از فردا« می توانند تا یکم بهمن ماه، حداکثر ســه 
ترانه در بخش اجتماعی و ســه ترانه در بخش عاشقانه با رعایت اصول و 
قواعد ادبی ارســال کنند. همچنین در این مراسم در بخش »یک خاطره 
از امروز« بهترین ترانه سرای سال، بهترین ترانه سال، بهترین ترانه تیتراژ 
فیلم و سریال و بهترین خواننده به لحاظ انتخاب ترانه نیز توسط هیئت 
داوران انتخاب خواهند شد. بخشی از این مراسم نیز با عنوان »یک خاطره 
از دیــروز« برای تقدیر از یــک عمر فعالیت در عرصــه ترانه از یکی از 
پیشکســوتان این حوزه درنظر گرفته شده است. روزبه بمانی دبیر اولین 

جایزه ترانه افشین یداللهی است.
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فرهنگ

قدس از آخرین وضعیت  ادغام دانشگاه های دولتی با علوم پزشکی  گزارش می دهد

جراحی نظام آموزش عالی زیر تیغ اختلافات 

خبر

 فرهنگ/ زهره کهندل  موضوع ادغام علوم 
پزشکی با آموزش عالی همچنان بحث حاشیه ای 
مهم در کمیســیون آموزش اســت به طوری که 
محمود صادقی، عضو کمیسیون آموزش مجلس، 
از بررسی یکپارچه سازی آموزش پزشکی با وزارت 
علوم خبرداده و به »مهر« گفته که قرار است این 
موضوع در کمیســیون آموزش مجلس بررسی و 
کارشناسی شود؛ موضوعی که البته مخالفان جدی 
در وزارت بهداشــت دارد و وزیر بهداشت صراحتاً 
اعلام کرده که حاضر نیستیم آموزش علوم پزشکی 

را با وزارت علوم ادغام کنیم. 
طی گزارشی که پیش از این در روزنامه »قدس« 
منتشر شد، تعدادی از اعضای کمیسیون بهداشت 
هم مخالفت صریح خــود را با این موضوع اعلام 
کرده و این ادغام را صدمــه ای جدی به آموزش 
پزشکی کشور دانســتند. اما بحث ها در این باره 
در کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس ادامه 
دارد و اعضــا بــه نظر مشــخصی در این زمینه 
دســت نیافته اند. در این باره نظر ۴ تن از اعضای 
کمیسیون آموزش مجلس را جویا شدیم. علیرضا 
ســلیمی، عضو کمیســیون آموزش، به خبرنگار 
مــا می گوید: این ادغام فعلاً در حد ایده اســت و 
گفت وگوهایی در این باره در کمیســیون صورت 
گرفته  و ماجرا در حال پیگیری اســت تا پس از 
بررسی نقاط قوت و ضعف آن، تصمیم گیری شود. 
او ادامه می دهد: بســیاری از کشورها یک وزارت 
آموزش دارند که بخش های آموزش عالی، آموزش 
و پرورش، علوم پزشکی و ورزش زیرمجموعه آن 
هستند. ما باید با توجه به شرایط بومی  کشورمان 

این مسئله را بررسی کنیم. 
محمد قمی، دیگر عضو کمیسیون آموزش مجلس، 
می گوید: آموزش پزشــکی و آمــوزش عالی در 
گذشته با هم یکی بودند و بعدها جدایشان کردند 
چون کارهایشان زیاد بود. در واقع وسیع بودن بستر 
کاری باعث این جدایی شد و به نظر می رسد که 

ادغام آن ها به نفع کشور نباشد. 
او در حــال حاضر از مخالفان این ادغام اســت و 
تأکید می کند: مگر اینکه برای این ادغام استدلال 
محکم تری وجود داشــته باشد چون این موضوع 

باید به دقت و همه جانبه بررسی شود. 

 اختلاف نظر در کمیسیون آموزش 
شواهد نشــان می دهد که در کمیسیون آموزش 
مجلس اتفاق نظر درباره ادغام آموزش پزشــکی 
با وزارت علوم وجود نــدارد. میرحمایت میرزاده، 
ســخنگوی کمیســیون آموزش مجلــس که از 
موافقان این ادغام اســت، به خبرنگار ما می گوید: 
این موضوع در حاشیه جلسات کمیسیون آموزش 

مطرح شده ولی در دستور کار نیست. 
او در پاســخ به این پرســش که وزیر بهداشت از 
مخالفان جدی این ادغام اســت و آیا این موضوع 
به نفع ۲ حوزه اســت؟ پاســخ می دهد: اگر قرار 
باشــد که هر وزارتخانه ای برای خودش دانشگاه 
داشــته باشــد چرا وزارتخانه های دیگر نداشته 
باشــند؟ وزارت علوم در این بین چه نقشی دارد؟ 
چــرا وزارت صنعت و معدن هم که کار تخصصی 

انجام می دهد، دانشــگاه های خودش را نداشــته 
باشد؟ چرا آموزش و پرورش و جهاد کشاورزی هم 
دانشگاه های خودشان را نداشته باشند؟ چرا فقط 
آموزش پزشــکی جدا باشد؟ اینکه بگویند چون 
دانش آموختگان در بیمارســتان ها کار می کنند، 

دلیل موجهی نیست. 

کارن خانلری، عضو دیگر کمیسیون آموزش، پاسخ 
دیگری دارد و می گوید: نیازی نیســت که حیطه 
آموزشی صنایع و مهندسی حتماً زیر نظر وزارت 
صنایع باشد اما حوزه پزشــکی حساسیت دارد. 
مثلاً اســتانداردهای آموزشی در حوزه مهندسی 
طی ســال های اخیر تغییرات چندانی نداشته اما 
در آموزش پزشکی ممکن است هر ماه اطلاعات 
به روز می شود.  او با بیان اینکه دانشگاه ها ما مشکل 
ارتباط با بازار و صنایع را دارند، می گوید: بسیاری 
از دانشگاه های دولتی بویژه در مقاطع تحصیلات 
تکمیلی ارتباط منظمی  بــا صنعت و بازار ندارند 
و تا زمانی که این ارتباط برقرار نشــده، باید برای 
عرصه های حســاس متولی خاصی تعیین کنیم. 
آیا دانشــگاه های ما می توانند بدون کانال وزارت 
بهداشت با بیمارستان ها و سیستم های بهداشت 
و درمان ارتباط برقرار کنند؟ این مسئله یا نبوده 
یا خیلی ضعیف بوده که به این نتیجه رسیدیم که 

وزارت بهداشت را متولی امر آموزش پزشکی قرار 
دهیم. خانلری معتقد است: اگر این ارتباط منظم 
شود، می توان متقاعد شد که آموزش پزشکی زیر 

نظر وزارت علوم برود. 

 وجود یک متولی مشخص 
در همه جای دنیا تشــکیلات آموزشــی در یک 
وزارتخانــه می گنجد و این طور نیســت که هر 
وزارتخانه ای برای خودش یک دانشــگاه داشــته 
باشد. سخنگوی کمیســیون آموزش مجلس با 
بیان این مطلب، ادامه می دهد: صلاح سیســتم 
آموزشی این است که حوزه های آموزشی در یک 
جا متمرکز شود. به گفته میرزاده وقتی داوطلبان 
کنکور می دهند، دیگر تفکیک نمی کنند که این 
قسمت مربوط به وزارت علوم باشد و آن قسمت 
مربوط به وزارت بهداشــت، چون کنکور متمرکز 
است. از ســوی دیگر، کار تخصصی وزارت علوم 
»دانشگاه« است و بخش علوم پزشکی باعث شده 
که کار وزارت بهداشت هم تحت الشعاع قرار بگیرد 
زیرا بخشی از انرژی خود را صرف قسمتی می کنند 
کــه آن حوزه متولی و وزارتخانــه دارد. او معتقد 
است: بار اضافی آموزش در وزارت بهداشت باعث 
می شود که حوزه بهداشت و درمان آسیب ببیند و 
خدماتی که باید در مناطق دورافتاده و محروم ارائه 
شود، تحت الشعاع کار آموزشی قرار بگیرد. اینکه 
وزیر بهداشــت مخالف ماجراست، نظرشان برای 

خودشان محترم است. 
میرزاده تأکید می کند: من موافق این ادغام هستم 
چون یک ســازمان باید متولی آموزش باید باشد 
و یک وزارتخانه مشخص هم پاسخگو و برنامه ریز 
آمایش ســرزمین باشــد. علت وجــود این همه 
دانش آموختة مدرک به دســت این است که یک 
سازمانِ مشخص متولی امر آموزش نبوده و باعث 
شده تا دســتگاه های اجرایی نیاز خود را به یک 

مجموعه مشخص اعلام نکنند. 
به بــاور این نماینده مجلس، نظر بســیاری این 
است که تربیت نیروی متخصص برای بخش های 
مختلف مسئولیتِ مشــخص وزارت علوم است و 

دانشگاه ها باید تحت نظر این متولی باشند.

آنچه می خوانید

بسیاری از کشــورها یک وزارت 
آمــوزش دارنــد کــه بخش های 
آمــوزش عالــــــی، آمـــــوزش و 
پرورش، علـوم پزشکی و ورزش 
زیرمجموعه آن هستند. ما باید با 
توجه به شــرایط بومی  کشورمان 

این مسئله را بررسی کنیم



ســیامک  میــزان: 
صفــری بازیگــــر و 
تئاتــر  کارگــــردان 
درخصـــــــــوص 
خــود  فعالیت  هــای 
بازیگری  عرصــه  در 
ســینما گفت: امسال 

چندین پیشــنهاد برای بازی داشتم، اما به واسطه 
این که نقش ها کوتاه بــود، آن ها را نپذیرفتم. دیگر 
نمی خواهم نقش های کوچک بازی کنم و واقعیت 
این که ظرفیتم برای بازی های کوچک پر شده است. 
ســابق بر این در نقش های کوتاه ســینمایی بازی 
می کردم که صرفاً برای پول بود و از هرکدام مبلغی 
را می گرفتم، زیرا با بازی در تئاتر هیچ پولی دست 
آدم را نمی گیرد. بازیگر ســینما و تلویزیون بودن 
نیاز به مراقبت و مدیریت دارد، به این معنی که به 
خودش یاد بدهد به بسیاری از پیشنهادها نه بگوید. 

نقش های کوچک برای پول 
شــاهرخ  ایســنا: 
حاتمی، عکاس خبری 
پیشکسوت، در پاریس 
 ۹۱ درگذشت.حاتمی 
ساله بود که در پاریس 
درگذشت؛ او از کودتای 
۲۸ مرداد عکاسی کرد 

و بعد از آن به ثبت حوادث مهمی در ایران و جهان 
ازجملــه انقــاب و جنگ تحمیلی پرداخــت. او با 
مجله هایی مانند »لایف« همکاری داشت. این عکاس 
در جریــان انقاب با امام خمینی)ره( و یارانشــان 
در نوفل  لوشــاتو آشنا شــد. حاتمی همچنین جزو 
سرنشــینان پرواز امام خمینی)ره( در ۱۲ بهمن ماه 
۱۳۵۷ از پاریــس به تهران بــود. آلفرد یعقوب زاده 
عکاس، این خبر را تأیید کرد و گفت: ریه های شاهرخ 
حاتمی دچار مشکل بود و او به همین دلیل مدام به 

بیمارستان رفت وآمد داشت.

درگذشت عکاس پیشکسوت
سیما  معاون  فارس: 
در جلسه ای با حضور 
ســازندگان مجموعه 
»ســلمان  تلویزیونی 
فارســی« در جریـان 
جزئیـــات  آخریــن 
سریال  این  ســاخت 

فاخر تاریخی قرار گرفت. مرتضی میرباقری، معاون 
سیما و حســین کرمی، رئیس مرکز سیما فیلم، با 
حضور در دفتر پروژه »ســلمان فارسی« در جریان 

مراحل پیشرفت آن قرار گرفتند.
در این بازدید داوود میرباقری کارگردان، حســین 
طاهری تهیه  کننده و سیدمحســن شاه ابراهیمی 
طراح هنری پروژه »ســلمان فارســی«، از مراحل 
نهایی نــگارش فیلم نامه و طراحی هــای هنری و 
گستره جغرافیایی پروژه، گزارشی به معاون سیما 

و رئیس مرکز سیما فیلم ارائه کردند.

معاون سیما پیگیر »سلمان فارسی« 
فیلــــم  تســنیم: 
سینمایی »به وقــــت 
شام« تازه ترین ساخته 
ابراهیم حاتمی کیا که 
مرحله  اســت  مدتی 
فیلم برداری را پشت سر 
گذاشته است، به تازگی 

مرحله تدوین را نیز به پایان رسانده و به زودی آماده 
نمایش می شود. عوامل این فیلم در تاش اند تا این 
فیلم را به سی وششمین جشنواره فیلم فجر برسانند. 
با توجه به این که »به وقت شام« فرم جشنواره فجر 
را پر کرده اســت، قطعاً به این جشنواره راه می یابد. 
حاتمی کیا تصویربرداری  فیلم خود را در لوکیشن های 
متعددی انجام داده است؛ از تهران، روستاهای شهریار 
و مشــهد گرفته تا شــیراز و سیستان و بلوچستان. 
نماهای باز فیلم نیز در پایگاه هفتم شکاری - ترابری 

فرودگاه شیراز فیلم برداری شده است.

پایان تدوین »به وقت شام«

چهره - خبر

فارس: تازه ترین محفل شعر و موسیقی »اتفاق ترانه«، با اجرای علیرضا بدیع شاعر 
و مجری تلویزیون در حوزه هنری برگزار شد. یکی از میهمانان ویژه بیست وششمین 
محفل »اتفاق ترانه«، یوسف تیموری بازیگر سینما، تلویزیون و تئاتر کشور بود. وی با 
بیان این که بسیار خوب است که جلسات ادبی در کشور برگزار می شود، اظهار کرد: 

خیلی عجیب است که اهالی سینما از چنین فضاهایی دور هستند. 
همچنین در خال گفت وگوی مجری برنامه با یوســف تیموری، علیرضا بدیع به 
انگشتر عقیق یوسف تیموری اشاره کرد و یوسف تیموری نیز توضیح داد: ما کمدین 
هستیم و کسی نمی داند در دل ما چه خبر است. این انگشتر عقیق را مادر شهید به 
من هدیه داده است و برای من بسیار ارزشمند است و همیشه آن را در دست دارم.

کیوان ساکت آهنگســاز، نوازنده تار و سه تار، نویسنده و مدرس دانشگاه نیز دیگر 
میهمان این مراسم بود. وی عنوان کرد: بسیاری از واژه هایی که امروز در کشورهای 
دیگر استفاده می شــود، ریشه فارسی دارند، مانند »ژوست« که در موسیقی به کار 

می رود و از واژه »درست« آمده است. 

موسیقی

ماجرای انگشتر 
»یوسف تیموری«

مهر: وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی در نشستی با معاون امور هنری، مدیران کل این 
معاونت و دبیران جشنواره های هنری فجر بر توجه به عناصر هویتی در برگزاری 

جشنواره های فجر تأکید کرد.
سیدعباس صالحی در این نشست گفت: در حال حاضر شاهد تغییرات قابل توجهی 
در فضای هنری کشور از لحاظ کمی و کیفی به ویژه در استان ها هستیم. همچنین 
در طول ٤ ســال گذشته در برگزاری جشــنواره ها، عناصر هویتی شکل گرفته 
اســت و توجه به مضمون، فرم و ... مشهود است و مسیر رو به جلویی را در پیش 
داریم. عدم توجه به عناصر هویتی برای ما که کشوری با سابقه هنری و فرهنگی 
هستیم، اتفاقی تلخ است. بنابراین توجه به عناصر هویتی ضروری است. برگزاری 
جشنواره های فرهنگی و هنری فجر امسال در آستانه همچنین سال پیروزی انقاب 
شــکوهمند اسامی است و امیدوارم در این زمینه فصل تازه ای به وجود آید. وی 
تأکید کرد: آیین نامه های جشــنواره ها باید به نحوی باشد که قابلیت مفاهمه را 

فراهم کند. 

تجسمی 

توجه به عناصر هویتی در 
جشنواره های هنری فجر
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پرده نقره ای

 هنــر/ تکتم بهاردوســت  دیــدن فیلم 
»هجوم« تمرین خوبی اســت برای صبوربودن، 
بهترشنیدن، بهتردیدن و نهایتاً بهتر درک کردن؛ 
مهارتی که بسیاری از مخاطبان سینما در دنیای 

تکنولوژی زده و پرُسرعت امروزی ندارند! 
شــهرام مکری، کارگــردان جوان ســینما، در 
چهارمیــن تجربه کارگردانی اش به ســراغ یک 
داستان پلیسی- معمایی رفته که فضای متفاوتی 
را در میان فیلم های به اکران درآمده در ســینما 
رقم زده است. به انگیزه اکران این فیلم با وی به 
گفت و گو نشسته ایم که حاصل آن را می خوانید. 

 از ایده شکل گیری فیلمنامه بگویید. چرا 
در ســومین تجربه بلند سینمایی خود به 

سراغ چنین موضوعی رفتید؟ 
  همیشه صحبت کردن درباره اینکه ایده فیلم هایم 
از کجا می آید، برایم کار خیلی سختی بوده چون 
نقطه ای برای شــروع کار ندارم. با این همه، در 
ادامه ساخت فیلم های کوتاهم به کارکردن روی 
مفهوم پان های بلند و ایده هایی که در یک پان 
اتفاق می افتند، در ســینما عاقه مند شدم و در 
همه این سال ها همیشه یادداشت های کوچکی 
از ایده هایی که به ذهنم می رســیده، داشــته ام. 
مشــخصاً دربــاره فیلم »هجوم« من و نســیم 
احمدپور که با هم فیلمنامه این کار را نوشتیم، 
راجع به ایــن ایده صحبت کردیــم که چطور 
می توانیم یک اتفاق مرکــزی که در اینجا قتل 
است را به مایه اصلی یک فیلمنامه تبدیل کنیم 
و اتفاقاتی که حول این اتفاق مرکزی می افتد را 

بنویسیم. 
 

 مشــخصاً ایده این فیلم چقدر در زمان 
ساختش شکل گرفت؟ 

از آنجایــی که اجــرای میزانس »هجــوم« به 
لوکیشــنی که باید در آنجا فیلمبرداری می شد، 
خیلی وابســته بود، باید همه چیز دقیق می بود. 
به همین دلیل خیلی نمی شد سر صحنه به شکل 
بداهه کارهایی را انجام داد. حتی لنزمان از قبل 
تعیین شده بود چون این قضیه می توانست حتی 

در نورپردازی ام در آن صحنه تأثیر داشته باشد. 
به هر شــکل، همه جزئیات کار مو به مو نوشــته 
شده بود. از طرف دیگر، چون فیلمنامه »هجوم« 
وابســتگی زیادی به فرمول و ریاضیات داشت، 
این فرمول ها امکان اینکه ما بخواهیم تغییراتی 
در آن ها ایجاد کنیم را نمی دادند. آدم ها باید سر 
یک دقیقه می آمدند، با فــان حرکت دیالوگ 
می گفتنــد و می رفتند. این میزان نظمی که در 
اجرا وجود داشت، اگر از قبل برایش برنامه ریزی 
نمی شــد، احتمال داشت در طول کار ما را دچار 

مشکل کند. 

 آیا این نظم، خاصِ فیلم های معمایی است 
یا جزو قواعد فیلمســازی شما محسوب 

می شود؟ 
  این شکلی که من در این فیلم یا »ماهی و گربه« 
یا حتی فیلم های کوتاهم کار کرده ام، از نظم به 
مفهوم آن چیزی که در فیلم های معمایی یا حتی 

ژانر پلیسی وجود دارد، متفاوت است. فیلم هایی 
که من کار می کنم، به لحــاظ قوانین حاکم بر 
نظم و فرم آن ها، فیلم های خشک تری هستند و 
انعطاف کمتری دارند. مقدار زیادی از این شیوه 
به آن چیزی بر می گردد که من دوست دارم برای 
ترسیم جهان فیلم و دنیایی که دارد قصه در آن 

اتفاق می افتد، به کار ببرم. 

طبیعتاً چنین فیلم هایی قاعده مند هستند. مثاً 
در فیلم هایی که شما به دنبال قاتلید، قاعدتاً در 
سکانس های نزدیک فینال است که متوجه قاتل 
داستان می شوید. این فرمولی است که مرتباً در 
فیلم های پلیسی تکرار می شود ولی این میزان از 
فرمول که در »هجــوم« وجود دارد، همه تاش 
من است برای شــکل دادن به دنیای خاصی که 

مدل فیلمسازی خود من است. 

 »هجوم« جزو کدام دسته از فیلم هاست؟ 
پلیسی یا جنایی- معمایی؟ 

  من گفتم پلیســی ولی فقط این یک مثال بود؛ 
هر چند بخشــی از این فیلم پلیسی است چون 
طبق قوانین این گونه فیلم ها، مفهوم قتل در آن ها 
مطرح است. ولی من معتقد نیستم که »هجوم« 
در ژانر فیلم های پلیسی بررسی شود چون وقتی 
فیلم پیــش می رود، از دنیــای این گونه فیلم ها 
فاصلــه می گیرد و کمتر به اینکه قاتل یا مقتول 

کیست، اهمیت می دهد و وارد یک دنیای تجربی 
می شود که ترکیبی از ژانر های مختلف است. 

 
 »هجوم« یک فیلم سکانس پلان است؛ 
مدلی از فیلمســازی که اصلاً در سینمای 
ما جای ندارد. شــما چه کردید تا مخاطب 
کم حوصله ایرانی را در ســالن سینما نگه 

دارید؟
سینمای ایران به مدل های مختلف فیلم نیاز دارد. 
مخاطبی که »هجوم« را با همه پیچیدگی هایش 
می پسندد، شاید با دیدن این فیلم به این بخش از 
نیازش پاسخ می دهد. خوشبختانه بیش از ۲ هفته 
از آغاز اکران این فیلم می گذرد و استقبال خوبی 
از آن شده است. من فکر می کنم برای این فیلم 
پیچیده که ساختار تجربی دارد، این استقبال یک 
شروع امیدوارکننده محسوب می شود چون ظاهراً 
هنوز مخاطبینی هســتند که دلشان می خواهد 
درباره این گونــه فیلم ها حرف بزننــد و در آن 

مشارکت داشته باشند. 

  از فیلم های معمایی- پلیســی گفتید. 
فیلم های معمایی ما برخلاف تعریفشــان 
از کار درمی آیند.  گاهی کارهای ترسناکی 

چرا؟ 
  ما در سینمای ایران اصاً فیلم ترسناک نداریم. 
اگر هم داشته باشیم، تعدادشان خیلی کم است. 
بــا این همه، اما بد نیســت بدانید که هر ژانری 
به عنوان یک شــاخه اصلی زیرشاخه هایی دارد 
کــه گاهی با هم تاقی پیــدا می کنند. مثاً ما 
مدلی از زیرشاخه فیلم های پلیسی داریم که به 
فیلم های »قاتل زنجیره ای« معروفند. این آثار به 
لحاظ فرم اجرا خیلی به فیلم های مدل اسلشــر 
)از ژانر فیلم های ترسناک( نزدیک می شوند. یک 
نمونه اش »سکوت بره ها« است. این گونه فیلم ها 
در همــه دنیا وجود دارد ولی بســتگی دارد که 
ما دربــاره کدام یک از زیرشــاخه های فیلم های 
ترسناک صحبت کنیم که البته من فکر می کنم 
این نزدیکی در ســینمای ما خیلــی کم اتفاق 

می افتد.

گلایه های کیومرث پوراحمد در پاسخ به پرسش قدس:
مسئولان با سینما کاسبی می کنند 

هنر: کارگردان مجموعه »قصه های مجید« گفت: مســئولان، دغدغه 
سینما ندارند، چون با آن کاسبی می کنند، ولی ما با سینما نفس می کشیم 

و همه زندگی ماست. 

کیومرث پوراحمد در نشســت خبری هیئــت داوران چهل و هفتمین 
جشــنواره بین المللی فیلم رشد در مشهد، در پاسخ به پرسش خبرنگار 
قدس درباره چرایی کم توجهی به تولید آثار ســینمایی با حوزه کودک و 
نوجوان با توجه به اهمیت آن افزود: باید شرایط مهیا شود تا سینماگران 
فیلم بسازند و دغدغه فیلم کودک و نوجوان داشته باشند. این شرایط مهیا  

نشده است. آن ها هم که دغدغه اش را دارند، حمایت نمی شوند.
او ادامــه داد: در موضوع کودک و نوجوان، فیلم نامه ای از اصغر عبداللهی 
را برای بنیاد فارابی بردم، گفتند خوب نیست. گفتم من خوانده ام، خوب 

است. 
گفتند خب بســاز، ولی سرمایه را خودت بیاور. به من گفتند که خودت 
سرمایه را بیاور! پس بنیاد فارابی چه کاره است؟ من سرمایه از کجا بیاورم؟ 
پوراحمد که دل پری از مسئولان سینمایی داشت، خاطرنشان کرد: همین 
آقای روحانی که ما برایش سینه زدیم، کلی پست رد و بدل کرد و پست ها 

را به آدم های اطرافش داد. 
مسئولان سینما هم چنین اند، دلشــان برای سینمای ایران نمی سوزد. 
سینما، خاله بازی شده است. کارگردان »اتوبوس شب« درباره این که آیا 
تصمیم دارد بار دیگر مجموعه ای تلویزیونی برای مخاطب نوجوان بسازد؟ 
گفت: در دوره ای که قصه های مجید را ساختم، تلویزیون به کل سازمان 
دیگری بود و من هم آدم دیگری بودم. این روزها اصاً حالم خوب نیست، 
هم به خاطر آسیب جسمانی که دیدم و هم این که قباً هرسال یک فیلم 

می ساختم، ولی الان هر پنج سال، یک فیلم.
پوراحمد بــا گایه از عملکرد ضعیف کانون پــرورش فکری کودکان و 
نوجوانان در ســاخت فیلم اظهار داشــت: اوایل انقاب افراد کارآمدی را 
در مدیریت کانون قرار می دادند که امثال بیضایی را پای کار می آوردند، 
ولی الان افراد ناکارآمد باعث این وضعیت شده اند. الان کانون به سازمانی 
بی خاصیت تبدیل شده است. پوراحمد که داور بخش فیلم داستانی این 
دوره از جشــنواره است، توضیح داد: ۱۳ فیلم بلند داستانی به جشنواره 
رسیده که درحال بررسی فیلم ها هستیم، ولی فیلم هایی که در روزهای 
اولیه داوری دیدم، فیلم های خوبی نبودند. امیدوارم در روزهای باقی مانده 

داوری، فیلم های بهتری ببینیم.

 جشنواره رشد یک حلقه میانی است
وحید گلستان، رئیس هیئت داوران این دوره از جشنواره گفت: معمولاً 
جشــنواره ها حلقه های میانی تولید و اکران انــد و اگر این زنجیره کامل 
نباشد، گاهی می تواند اثربخشــی پیش و پس از خود را از دست بدهد. 
جشنواره ای همچون فیلم رشــد، در جایگاه تولید و اکران نیست، بلکه 
حلقه میانی این دو است و باید با این دید به آن نگاه شود. به گفته گلستان، 
اکران فیلم های آموزشی می تواند ضرورتاً در سینما نباشد، بلکه فیلم های 

آموزشی باید به فرآیند آموزشی کمک کنند. 
سالن های اکران می توانند به  عنوان فرصت یادگیری قلمداد شوند و انتظار 
می رود جشنواره فیلم رشد پس از ٤۷ دوره تجربه، بهتر از قبل کار کند. 

مونیکا واهی، داور هندی بخش بین الملل جشــنواره با بیان این که ایران 
شهرت زیادی در زمینه فیلم سازی کودکان دارد و فیلم های قابل توجهی 
ســاخته اســت، گفت: اکنون برای اظهارنظر درباره فیلم های رســیده 
به جشــنواره، کمی  زود اســت، چون باید تمام آثار بررسی شود. احمد 
طالبی نژاد، منتقد و داور بخش مســتندهای علمی  آموزشــی این دوره 
از جشــنواره با اشاره به معضل کمبود فیلم های علمی خاطرنشان کرد: 
متأســفانه هیچ فیلم ایرانی در این بخش شــرکت نکرده و جشنواره در 
جذب فیلم های بخش بین الملل هم دچار مشکل بوده است. طالبی نژاد 
یکی از معضات پیش روی ساخت مستند علمی  آموزشی را این دانست 

که بیشتر فیلم ها تبدیل به فیلم تبلیغاتی می شوند.

گفت و گو با شهرام مکری، کارگردان فیلم سینمایی» هجوم« 

سینمای ایران اصلًا فیلم ترسناک ندارد 

خوشــبختانه بیش از 2 هفته از 
آغاز اکــران این فیلــم می گذرد 
و اســتقبال خوبــی از آن شــده 
اســت، من فکر می کنم برای این 
فیلم پیچیده که ســاختار تجربی 
دارد، این اســتقبال یک شــروع 

امیدوارکننده محسوب می شود

آنچه می خوانید
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خط حادثه

دستگيرى قاتل فرارى پس از 12 سال در سراوان
پليس: رئيس پليس ســراوان از شناسايى و دستگيرى قاتل فرارى بعد از 12 

سال از وقوع جرم در عمليات هدفمند پليس خبر داد. 
سرهنگ رضا زينلى در تشريح جزئيات اين خبر گفت: در پى قتل جوانى 27 
ســاله در سال 84 با شليك گلوله و متوارى شــدن قاتل از محل وقوع جرم، 
دستگيرى قاتل يا قاتلان احتمالى به صورت ويژه در دستور كار كاراگاهان پليس 

آگاهى اين فرماندهى قرار گرفت.
وى افزود: با تحقيقات و بررسى هاى انجام شده و اشراف اطلاعاتى، كارآگاهان 
پليس مخفيگاه متهم كه مردى 37 ساله بود شناسايى و با هماهنگى قضايى وى 
را در يك عمليات ضربتى و غافلگيرانه در منزلى در حاشيه شهر سراوان دستگير 

و به فرار 12 ساله اش پايان دادند.
اين مقام انتظامى با اشاره به اينكه در تحقيقات تخصصى كارآگاهان، متهمان 
انگيزه خود را از قتل اختلافات خانوادگى اعلام كردند، تصريح كرد: متهم پس از 
تشكيل پرونده مقدماتى به منظور سير مراحل قانونى تحويل مراجع قضايى شد.
فرمانده انتظامى شهرستان سراوان با بيان اينكه از مخفيگاه متهم يك قبضه 
كلت كمرى با مهمات آن كشف شد، خاطرنشان كرد: نيروى انتظامى با قاطعيت 
با برهم زنندگان نظم و امنيت كه قصد دارند منطقه را ناامن جلوه دهند برخورد 
مى كند و از عموم شهروندان درخواست كرد، هرگونه موارد مشكوك را با سامانه 

فوريت هاى پليسى 110 به پليس اطلاع رسانى كنند.

مرگ تلخ 2 كودك در سيلاب كلور
ركنا: رئيس مركز اورژانس كهگيلويه و بويراحمد از غرق شدن دو كودك 3ساله 

و 4ونيم ساله در منطقه سيلاب كلوار (لوداب) خبر داد. 
جلال پورانفرد گفت: ســقوط در ســيلاب كلورا يك كودك را به كام مرگ و 

ديگرى را روانه بيمارستان كرد.
وى افزود: در پى اعلام اين خبر، فورا يك دستگاه آمبولانس از منطقه مارگون 

به محل اعزام شد.
رئيس اورژانس 115 مركز استان بيان كرد: كودك غرق شده كه توسط ماشين 
شخصى به درمانگاه(بونه پهن) انتقال داده شده بود، توسط آمبولانس 115 به 
ســمت مركز درمانى اعزام و در طول مسير با توجه به وضعيت وخيم مصدوم 
درخواست بالگرد هوايى شــد. وى اظهار كرد: كودك غرق شده اى كه توسط 
بالگرد انتقال داده شد، سطح هوشيارى پايينى داشته و در مسير دچار تشنج 
شدكه توسط تكنســين بالگرد اقدامات درمانى لازم، مانيتورينگ و اكسيژن 

درمانى انجام و بيمار، به بيمارستان شهيد بهشتى ياسوج انتقال يافت.
پوران فرد تصريح كرد: بر اساس اطلاعات دريافتى از دو كودك غرق شده، يك 
كودك 3ساله فوت كرد، كه از محل حادثه به مراكز درمانى انتقال داده نشد و 

گزارشى هم دراين زمينه به اورژانس115 اعلام نگرديد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

قاتل نامرئى زوج جوان را 
به كام مرگ فرو برد

خط قرمز: زوج جوانى بر اثر استنشــاق گاز منو اكسيد 
كربن در شهرستان چناران جان باختند.

گزارش خبرنگار مــا به نقل از فرمانده انتظامى چناران 
حاكــى اســت: روز يكشــنبه در پى تمــاس با مركز 
فوريت هاى پليســى 110 و گزارش مرگ مشكوك در 
يك باغ ويلا در محدوده روستاى كاهو، بلافاصله تيمى از 
مأموران كلانترى 12 گلمكان براى بررسى موضوع وارد 
عمل شدند. سرهنگ برات اويسى افزود: در بررسى هاى 
مأموران مشخص شــد زوجى 38 و 35 ساله كه براى 
گرمايش اتاق باغ ويلا از زغال استفاده كرده بودند، در پى 
انتشار منواكسيد كربن دچار گاز گرفتگى شده و بر اثر 

مسموميت ناشى از آن جان باخته اند.

نزاع خونين 12 پسر جوان 
در تربت جام

خط قرمز: فرمانده انتظامى تربت جام از درگيرى منجر 
به قتل 12 پســر جوان در خيابان حافظ اين شهر خبر 
داد. سرهنگ هوشنگ كيانى افزود: در اين درگيرى كه 
غروب روز جمعه رخ داد، جوانى 22ساله به ضرب چاقو 
به قتل رسيد و چهار جوان ديگر نيز در بيمارستان تحت 

مراقبت هاى پزشكى قرار گرفتند. 
به گفته وى، پليس 2متهم پرونده را دستگير كرده است 
و جست وجوهاى پليسى با دستورات مقام قضايى براى 

دستگيرى 3متهم ديگر پرونده ادامه دارد.

تهديد سايبرى كار دست 
جوان قوچانى داد

خط قرمز: پليس فتاى قوچان عامل تهديد به انتشــار 
تصاويــر خصوصى يك دختر جــوان در فضاى مجازى را 
شناسايى و دستگير كرد. فرمانده انتظامى قوچان با اعلام 
اين خبر گفت: چند روز پيش با دريافت مرجوعه قضايى 
از ســوى خانمى جوان، مبنى بر تهديد به انتشار تصاوير 
خصوصى اش در فضاى مجازى توســط فردى ناشــناس، 
پيگيــرى پرونده به صورت ويژه در دســتور كار تيمى از 
كارشناسان پليس فتا اين شهرستان قرار گرفت. سرهنگ 
رضا قدمگاهى افزود: كارشناسان پليس فتا پس از بررسى 
اظهارات شــاكى پرونده كه دانشجو است و انجام يكسرى 
تحقيقات فنى در فضاى سايبرى، متهم را كه جوانى 24 
ســاله است، شناســايى و احضار كردند. وى تصريح كرد: 
اين جوان در بازجويى هاى بعمــل آمده و مواجهه با ادله 
و مســتندات ديجيتالى كشف شده پليس، لب به اعتراف 
گشود و گفت كه در يكى از شبكه هاى اجتماعى با شاكى 
آشنا شــده و با جلب اعتماد او تصاوير خصوصى اش را به 
دســت آورده و پس از آن كه شــاكى با وى قطع ارتباط 
كرده، او را تهديد به انتشار تصاوير خصوصى اش كرده است.

خط شهرستان ها

خط قرمز- ليلا طاهرى: مرد جوان كه به 
اصرار همســر دوســتش او را كشته بود تا به 
عشق مورد علاقه اش برسد، با گذشت يك ماه 
از جنايت به قتل اعتراف كرد. ششم آبان ماه 
زنى با مراجعه به كلانترى 176 حسن آباد به 
مأمورين اعلام كرد كه پسرش به نام غلامرضا 
34 ساله، ساعت 16 روز قبل از منزلش واقع در 
حسن آباد بيرون رفته و هنوز به خانه بازنگشته 
است. با تشــكيل پرونده مقدماتى با موضوع 
«فقدان افراد» و به دستور رئيس شعبه 102 
دادگاه عمومى فشافويه، پرونده در اختيار پايگاه 

نهم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت.
*آغاز تحقيقات

با آغاز تحقيقات از خانواده فقدانى، همسرش 
به نام «سميه» 29 ساله در اظهارات اوليه به 
كارآگاهان گفت:شوهرم به دنبال گنج از خانه 
بيرون رفت. او در ادامه اظهاراتش به كارآگاهان 
گفت: همسرم حدود ساعت 10:30تا 11:00 
روز جمعه با من تماس گرفت و عنوان داشت 
كه بالاى بلندى يك كوه ايستاده و زير پايش 
دره عميقى اســت كه در آنجا به دنبال آثار و 
علائم نقشه گنج مى گردد و پس از اتمام كار 
تا چند ساعت ديگر به منزل خواهد آمد، اما 

پس از آن ديگر اطلاعى از او ندارم. 
با توجه به اظهارات همســر فقدانى مبنى بر 
اينكه همســرش به انگيزه جستجوى گنج 
از خانــه خارج شــده، كارآگاهان بــا انجام 
اقدامات پليسى و همچنين تحقيق از اعضاى 
خانواده فقدانى يكى از دوستان «غلامرضا» 
به نام «ســعيد» 31 ساله را در اين خصوص 
شناسايى كردند كه از حدود يك سال و نيم 
گذشته با غلامرضا آشنا شده و در ادامه روابط 

نزديك خانوادگى پيدا كرده بودند.
ســعيد پس از حضــور در پايگاه نهم پليس 
آگاهى ضمن تأييد موضوع جستجوى گنج 
توسط او و غلامرضا به كارآگاهان گفت: سال 
گذشــته من وغلامرضا براى اينكه يك شب 
راه صد ســاله را طى كنيم به دنبال گنج در 
منطقه حسن آباد رفتيم، اما پس از گذشت 
مدتى دست از پا درازتر برگشتيم و من در اين 
موضوع بيش از 7 ميليون تومان هزينه كردم. 
به اصرار پدر، مادر و همســرم ديگر به دنبال 
اين برنامه نرفتم، اما اخيــرا چند روزى بود 
كه غلامرضا صحبت نقشه گنجى را مى كرد 
كه به دنبال آدرس آن بــود؛ چند بار از من 
درخواســت كرد تا با او بــروم، اما من زير بار 
نرفتم و همين موضوع باعث ناراحتى غلامرضا 

از من شده بود.

*اظهارات اوليه متهم به قتل
ســعيد كه يك مغازه سيم پيچى در منطقه 
حسن آباد دارد، در ادامه به كارآگاهان گفت: 
من از دوســتان غلامرضا هستم و روز جمعه 
از مفقود شــدن وى باخبر شدم؛ از آن زمان 
ديگر هيچ خبرى از او نــدارم؛ غلامرضا روز 
پنجشنبه براى مغازه ام سيم خريده بود و از 
بعداز ظهر پنجشنبه ديگر از او اطلاعى ندارم 

و او را نديده ام.
در شرايطى كه تحقيقات اوليه همگى حكايت 
از آن داشت كه فقدانى براى جستجوى گنج 
از خانه خارج شــده و پس از آن مراجعتى به 
خانه نداشته، اما كارآگاهان در ادامه تحقيقات 
از خانواده غلامرضــا اطلاع پيدا كردند كه او 
اختلاف شــديدى با همســرش داشته و به 
همين علت بار هــا به مراجع قضايى مراجعه 
داشــتند. با تغيير روند رسيدگى به پرونده، 
تحقيــق در خصوص اختلافــات فقدانى با 
همسرش در دســتور كار كارآگاهان پايگاه 
نهم آگاهى قرار گرفت. همسر فقدانى با تأييد 
اختلافات خود با همسرش مدعى شد كه اين 
اختلافات به پايان رسيده، اما در ادامه لب به 
اعتراف گشــود و گفت كه از مرگ همسرش 
اطلاع دارد، اما هيچ دخالتى در آن نداشته و 

به اصرار سعيد مجبور به سكوت شده است.
همســر فقدانــى در اظهــارات جديدش به 
كارآگاهان گفت: ســعيد حدود يك سال و 
نيم پيش وارد زندگى من و همسرم شد؛ اول 
با همســرم دوست بود، اما كم كم به صورت 
خانوادگى وارد زندگى ما شــد و رفت و آمد 
مى كردنــد تا اينكه متوجه علاقه ســعيد به 
خودم شدم؛ سعيد چندين بار از من خواست 
تا از غلامرضا جدا شــده و با او زندگى كنم؛ 
با شدت پيدا كردن اختلافات من و همسرم، 
ســعيد از اين فرصت اســتفاده كرد و مرا به 
تحريك به گرفتن مهريــه از غلامرضا كرد؛ 
حتى يك بار نيز به مادرم گفته بود كه قصد 

دارد بلايى سر غلامرضا بياورد، اما من مخالفت 
كردم، ولى او خيلى درباره اين موضوع صحبت 
مى كرد و به من مى گفت كه سرانجام اين كار 

را انجام مى دهد.
*اعتراف همسر مقتول

سميه در ادامه اظهاراتش به كارآگاهان گفت: 
روز جمعه همســرم سر كارش بود كه با من 
تماس گرفت و گفت كه پيش سعيد رفته و 
چند ســاعت ديرتر مى آيد؛ روز جمعه سعيد 
و همســرم با هم بيرون رفته بودند تا اينكه 
سعيد به من اطلاع داد بلايى را كه گفته بود 
سر غلامرضا آورده، اما به دليل آنكه من دل 

شنيدنش را نداشتم، توضيحى به من نداد.
با توجه به اظهارات اخير همسر فقدانى، سعيد 
دستگير و براى انجام تحقيقات به پايگاه نهم 

پليس آگاهى تهران بزرگ منتقل شد.
سعيد كه متأهل است، ضمن تكذيب اظهارات 
سميه مبنى بر داشتن علاقه عاطفى نسبت به 
سميه مجددا مدعى شد كه از غلامرضا هيچ 
اطلاعى ندارد، اما در ادامه تحقيقات اظهارات 
جديــدى را عنوان داشــت؛ وى در اظهارات 
جديدش به كارآگاهان گفت: ساعت 9 صبح 
روز جمعه با ماشــين غلامرضا براى گرفتن 
عكس به كوه رفتيم و پــس از آن غلامرضا 
به محل كارش در حســن آباد برگشــت تا 
اينكــه مجددا ســاعت 4 بعدازظهر با هم به 
كوه برگشتيم. غلامرضا به دنبال آثار و علائم 
مى گشت و به همين علت از دره پايين رفت 
تا داخل دره را ببيند كه ناگهان ســنگ زير 
پايش ســر خورد و به پايين دره پرتاب شد. 
خيلى ترسيده بودم براى كمك به غلامرضا 
بــه پايين دره رفتم، اما وقتى بالاى ســرش 
رســيدم متوجه شدم كه او فوت كرده است. 
از ترس اينكه فردا نگويند غلامرضا را كشته ام، 
با ماشين غلامرضا به خانه برگشتم و ساعت 
11 شب ماشين غلامرضا را داخل پاركينگ 

خانه اش رها كرده و به خانه خودم رفتم.

*اعتراف به قتل
در شرايطى كه سعيد در اظهاراتش مدعى شده 
بود كه هيچ دخالتى در مرگ غلامرضا نداشته و 
او صرفاً به واسطه يك اتفاق از بالاى دره سقوط 
كــرده، اما در ادامه لب به اعتراف گشــود و به 
طراحى نقشه جنايت و كشاندن مقتول به محل 
جنايت اعتراف كرد و عنوان داشت كه اين اقدام 

را به اصرار همسر مقتول انجام داده است.
ســعيد در اظهارات جديد مدعى شد: سميه 
به واسطه اختلافات شديدى كه با غلامرضا 
داشت از من خواست تا اين كار را تا پيش از 
برگزارى جلسه دادگاهشان برايش انجام دهم. 
صبــح روز جمعه و بــه بهانه عكس گرفتن، 
غلامرضا را به دره اى در حوالى كوه هاى آرات 
بردم تا كارش را تمام كنــم، اما قادر به اين 
كار نشــدم. به شهر برگشتيم؛ سميه پس از 
اينكه متوجه شــد كه درخواستش را انجام 
ندادم، به من فشــار آورد كه بايستى اين كار 
را برايش انجام دهم تا اينكه درنهايت تسليم 
خواسته  او شدم و مجدد غلامرضا را به داخل 
دره كشاندم؛ غلامرضا بالاى دره ايستاده بود و 
دنبال آثار و علائم مى گشت كه او را از عقب 
هل داده و به داخل دره انداختم. به پايين دره 
رفتم؛ غلامرضا فوت كرده بود؛ به سرعت به 
شهر برگشتم و ماشين غلامرضا را سر جايش 

پارك كرده و خودم به خانه برگشتم.
سرهنگ كارآگاه حسين زارع، رئيس پايگاه 
نهم پليس آگاهى تهران بزرگ، با اعلام اين 
خبر گفت: با توجــه به اعتراف صريح متهم 
اصلى پرونده (عامل جنايت) تيم فقدان پايگاه 
نهم پليس آگاهى بــه محل ارتكاب جنايت 
اعزام شده و در بررسى محل موفق به كشف 

بقاياى به جاى مانده از مقتول شدند.
سرهنگ حسين زارع گفت: هر دو متهم با قرار 
بازداشت موقت و با موضوع قتل عمـــد و به 
منظور انجام تحقيقات تكميلى در اختيار اداره 

دهم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفتند.

نقشه قتل يك دوست در مسير نقشه گنج



خط بين الملل

كشف 10 جسد متلاشى در ساحل ژاپن 
خبرگزارى فرانســه: مقامات پليس ژاپن اعلام كردند بقاياى اجساد كاملاً 

متلاشى شده 10 نفر را در سواحل اين كشور كشف كرده اند. 
مقامات پليس ژاپن روز دوشنبه از كشف بقاياى اجساد كاملا متلاشى شده 10 

نفر به همراه لاشه دو قايق در سواحل اين كشور خبر دادند.
اين مقامات اعلام كردند دو جسد در مكان هاى مختلف در ساحل جزيره سادو 
واقع در فاصله حدود 750 كيلومترى از كره شمالى در درياى ژاپن پيدا شده 

است.
گارد ساحلى ژاپن به طور جداگانه اجساد هشت نفر را داخل يك قايق چوبى به 

شدت آسيب ديده در آب هاى ساحلى آكيتا پيدا كرده است.
هيداكى ساكيو -از مقامات پليس محلى ژاپن به خبرنگاران- گفت اجساد اين 

افراد كاملا متلاشى شده و شناسايى آن ها تقريبا غيرممكن است.
او افــزود كنار اين افراد، بســته هاى تنباكو كره شــمالى، قطعاتى از قايق و 
جليقه هاى نجات پيدا شده است. لاشه يك قايق چوبى با تجهيزات ماهيگيرى 

نيز در امتداد خط ساحلى پيدا شده است.
كشف اين اجساد تنها چند روز پس از آن صورت گرفت كه يك گروه هشت 
نفره از ماهيگيرانى كه گفته مى شود از اتباع كره شمالى بودند، در همين ساحل 

پيدا شدند.
كارشناسان مى گويند برخى ماهيگيران كره شمالى براى صيد بيشتر سفر هاى 
دريايى طولانى ترى را در پيش مى گيرند، اما به دليل داشتن قايق هاى قديمى 
و تجهيزات اندك و فرسوده با مشكلات مختلف مواجه مى شوند و آن ها امكانات 

مناسبى براى درخواست كمك ندارند.

مرگ فجيع يك مرد داخل دستگاه 
چوب خردكن 

چوب  دســتگاه  خبرگزارى ها: 
خردكن، جان مرد ميانســال را 

گرفت.
مرد ميانســال اســتراليايى كه 
مشغول تميز كردن حياط يك 
خانه از چوب هــاى زائد بود در 
به  ناگهان  وحشتناك  حادثه اى 
داخل دســتگاه چوب خردكن 

كشيده شد و جانش را از دست داد.
اين اتفاق هولناك يكشنبه شب گذشته رخ داد و بنا به گفته مسئولان محلى 

بدترين حادثه اى بود كه آن ها با آن مواجه شدند.
بلافاصلــه اورژانس محلــى و پليس در محل حادثــه در منطقه اى در حومه 
كوئيزلند حضور يافتند اما مرد 54 ســاله در اثر جراحات شــديد جانش را از 
دست داده بود. وى به همراه سه دوست خود مشغول تميز كردن حياط يك 

خانه متعلق به يك زن بودند.
يكى از دوستان وى در خصوص اين حادثه گفت: وى در حالى كه قصد داشت 
تنه درختى را در داخل دستگاه قرار دهد ناگهان به داخل آن كشيده شد. ما با 
ديدن اين صحنه وحشتناك تلاش كرديم او را از داخل دستگاه بيرون بكشيم 

اما وى در مدت چند ثانيه جانش را از دست داد. 
گفتنى اســت؛ اين نخستين بار نيســت كه چنين حادثه اى در استراليا رخ 
مى دهد. پيشتر نيز يك نوجوان در نخستين روز از شروع كارش دچار حادثه اى 
مشــابه شد. وى بلافاصله و پس از كشيده شــدن در دستگاه چوب خردكن 

جانش را از دست داد.

خارج كردن 7 كيلوگرم انواع سكه و ميخ 
از شكم يك هندى 
تسنيم: پزشــكان هندى هفت 
كيلوگرم انواع فلزات را از شــكم 
مردى كه به ســبب درد شديد 
معده به بيمارستان مراجعه كرده 

بود، خارج كردند. 
پزشكان هندى در كمال ناباورى 
263 سكه و 100 ميخ را از شكم 
مردى كه به ســبب مسموميت 
غذايــى و درد شــديد معده به 

بيمارستان مراجعه كرده بود، خارج كردند. «مقصود خان» جوان 35 ساله اى 
است كه در پى بروز دردهاى شديد شكمى به بيمارستان مراجعه كرد. پزشكان 
در ابتدا بيمارى وى را مســموميت حاد غذايى تشــخيص دادند. ولى با انجام 
آندوسكوپى متوجه وجود فلزات عجيبى داخل معده وى شدند. صدها سكه، 
يك و نيم كيلوگرم ميخ، ده ها تيغ اصلاح، تكه هاى شيشه، سنگ و يك قلاب 

15 سانتى مترى زنگ زده، محتويات معده اين مرد هندى را تشكيل مى داد!
پزشكان بيمارستان «ســانجى گاندى» در ايالت ماديا پرادش هند به محض 
مشاهده اين اجسام در شكم مقصود خان، او را تحت عمل جراحى قرار دادند و 

حدود 7 كيلوگرم آهن و مواد خارجى از معده وى خارج كردند.
دكتر پريانك شارما، رئيس تيم جراحى بيمارستان درباره وضع عمومى اين 
بيمار گفت: او از درد معده شــكايت داشــت. براى همين نخستين اقدام ما 
انجام آندوســكوپى بود. آنچه مى ديديم باوركردنى نبود. همه ما از وجود آن 
همه سكه، ميخ و مهره داخل شكم اين بيمار شوكه شده بوديم. براى اولين 
بار در طول فعاليت حرفه اى ام اســت كه بيمارى در اين شرايط مى بينم. به 
عقيده من، اين مرد مشكل روانى دارد، چراكه يك انسان عاقل چنين كارى 

انجام نمى دهد.
مقصود خان يك راننده موتور سه چرخ است و پزشكان معتقدند او گاهى اوقات 
سكه هايى كه از مسافران مى گرفته را مى بلعيده است. يكى از همراهان مقصود 
خان به رسانه ها گفت: او از افسردگى رنج مى برد و از چند ماه پيش به بلعيدن 
فلزات روى آورده بود. از سه ماه گذشته با افزايش حجم فلزات داخل شكمش، 
درد معده او نيز شدت گرفت. حال عمومى مقصود خان خوب است. او تصميم 

گرفته از اين پس از خوردن اشياى غيرقابل هضم خوددارى كند.
در سال 2015 نيز يك مورد مشابه گزارش شد كه بر اساس آن پزشكان 40 
ســكه، 150 ميخ و چندين پيچ و مهره از شــكم يك كشاورز 34 ساله خارج 
كردند. تاكنون علت فلزخورى در ميان برخى از انسان ها كشف نشده است. با 

اين حال گفته مى شود افسردگى حاد يكى از دلايل فلزخورى است.

كشيش آمريكايى خانواده اش را قتل عام كرد
ركنا: كشــيش ايالت ويرجينيا در شــب شــكر گزارى به جرم قتل اعضاى 

خانواده اش توسط پليس دستگير شد. 
كريستوفر گاتيس 58 ساله ساعت 11 و 30 دقيقه پنجشنبه شب زمانى كه 
تمام خانواده براى برگزارى آيين شكر گزارى دور ميز شام جمع شده بودند؛ با 
شــليك گلوله همسر 58 ساله، دختر خوانده 30ساله و نامزد 36 ساله  او را به 
قتل رساند. به گفته همسايه اين خانواده، او پدر روحانى بسيار خوب و مهربان 
كليساى شهر اوريجن در ايالت ويرجينيا بود. تمامى اعضاى كليساى گريس 
لوتيريان با شنيدن اين خبر بسيار متاثر و حيرت زده شده اند. پليس اين كشيش 

را بلافاصله پس از جنايت دستگير كرد.
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خط قرمز- مهــدى كاهانى مقدم: يك 
جوان معتاد كه با طراحى نقشه اى زيركانه 
اقــدام به كلاهبــردارى از مغازه هاى عمده 
فروشــى سطح شــهر نيشــابور كرده بود، 

دستگير شد.
به گــزارش خبرنگار ما، چندى قبل پليس 

در جريــان كلاهبردارى تلفنــى يك مرد 
از مغازه هاى عمده فروشــى شــهر نيشابور 
قرارگرفت و تيمى از مأموران براى دستگيرى 

عامل اين فريبكارى ها وارد عمل شد.
مأموران در گام نخست تحقيقات پى بردند 
كه يك مــرد در تماس تلفنى با مغازه هاى 
عمده فروشى، خود را يكى از افراد سرشناس 
شهر معرفى كرده و با توجه به نياز پولى كه 
داشته ادعا مى كند كه يك نفر براى گرفتن 

پول به مغازه آن ها مراجعه مى كند.
صاحبان مغازه ها نيز با توجه به سرشــناس 
بودن فرد درخواســت كننده، مبلغ 100 تا 
200 هزار تومان را در اختيار پسر جوانى كه 
ظاهراً به نمايندگى از سوى فرد سرشناس، 

پاى در مغازه آن ها گذاشته قرار داده اند.
مأموران در ادامه، شــماره تلفن هايى كه 
مرد فريبكار با آن بــا مغازه دارها تماس 
گرفته بود را هدف تحقيق خود قرار دادند 
و در اين مرحله با شناسايى صاحبان خط 
تلفن هايى كه به وسيله آن با مالباختگان 
تماس گرفته شده بود، پى بردند كه يك 
جوان فريبكار با ادعاى تمام شــدن شارژ 

گوشى موبايلش، از رهگذران در خيابان 
درخواست كمك كرده و با گوشى موبايل 
آن ها تماس هاى فريبكارانه خود را برقرار 

كرده است.
مأموران رســيدگى كننده بــه اين پرونده 
ســرانجام با اســتفاده از اطلاعات موجود و 
به كمك 20 نفر از مالباختگان كه صاحب 
مغازه هاى عمده فروشــى نيشــابور بوده و 
همگى هدف فريبكارى هاى اين جوان قرار 
گرفته بودند، به سرنخ هايى از اين فرد شياد 
دســت يافتند و خيلى زود پسر جوان را كه 
يكى از متهمان ســابقه دار و معتاد به مواد 

مخدر بود، شناسايى كردند.
به گفتــه رئيس پليس خراســان رضوى، 
مأمــوران با توجــه به اطلاعــات موجود، 
رديابى هاى فنى و پليســى خــود را براى 
دستگيرى اين فريبكار خيابانى آغاز كردند و 
با اقدامات فنى سرانجام موفق به دستگيرى 

متهم 32 ساله شدند.
اين جوان شياد در بازجويى ها ضمن اعتراف 
به 30 ميليون ريال كلاهبردارى از كســبه، 
مدعى شــد كه پس از يادداشــت شماره 

تلفن هاى همراه كســبه عمــده فروش، در 
خيابان پرســه مى زده و با شناسايى افرادى 
خاص، به آن ها نزديك شده و با اين ادعا كه 
شارژ موبايلم تمام شده و نياز به يك تماس 
ضرورى دارم، گوشــى تلفن همــراه آن ها 
را گرفته و به مغــازه دار مورد نظرش زنگ 

مى زده است.
او همچنيــن اعتراف كرد كه خود را يكى از 
مسئولان نهادهاى دولتى معرفى كرده و با 
اعلام اينكه يكى از بستگانش براى دريافت 
وجه نقد به صورت قرضى و دستى به حضور 
مى رسد، نقشه خود را تا تحويل پول از طعمه 

هايش ادامه مى داده است.
سردار قادر كريمى با بيان اينكه تحقيقات از 
اين متهم تا كشف ديگر جرايم احتمالى او 
همچنان در حال انجام است، از شهروندان 
خواســت: با افرادى كه در كوچه و خيابان 
به بهانه هاى مختلف درخواست استفاده از 
گوشى تلفن همراه آنان را دارند، هوشيارانه 
برخــورد كننــد و مراقب باشــند تا زمينه 
سوءاســتفاده براى مجرمان و كلاهبرداران 

فراهم نشود.

كلاهبردارى موبايلى جوان معتاد از20 شهروند نيشابورى
راهكارهاى پليس براى 

پيشگيرى سرقت از كودكان
*چرا سرقت از كودكان اتفاق مى افتد؟

از عوامل زمينه ساز اصلى مى توان رها كردن كودكان در 
معابر و اماكن عمومى بدون نظارت، آويختن زيورآلات به 

كودكان.
- قرار دادن اســباب بازى هاى گــران قيمت و موبايل در 

اختيار كودكان
- عدم آموزش كودكان بــراى مراقبت از خود، پرهيز از 
صحبت و همراهى با افــراد غريبه مى تواند از بروز اتفاق 

جلوگيرى كند.
- از آويختن زيورآلات قيمتى به كودكان خوددارى كنيد.
- لوازم بازى گران قيمت كودكان را فقط در نقاط حفاظت 

شده و تحت نظارت خودتان به آن ها بدهيد.
- فقط در صورت نياز موبايل در اختيار كودكان قرار دهيد.
- از دادن موبايل هاى گرانقيمت به كودكان خوددارى كنيد.

- بــه كودكان بياموزيد كه موبايل هاى خود را در معرض 
ديد نگذارند.

- كودكان خود را بدون نظارت رها نكنيد.
- در كوچه، معابر عمومى، بوســتان ها و اماكن عمومى و 

مذهبى مراقب فرزندان خود باشيد.
- در مجالس جشــن يا ســوگوارى، با اتكا به آشنا بودن 

حاضرين، از نظارت بر كودكان غافل نشويد.
- بر كودكان، در حال بازى در اماكن عمومى و بوستان ها، 

نظارت كامل داشته باشيد.
- به كودكان بياموزيد كه در اماكن عمومى از مقابل چشم 

شما دور نشوند.
- اگر بخواهند در مكانى غير از جايى كه شــما برايشان 

تعيين كرده ايد، بازى كنند، شما را مطلع كنند.
- به كــودكان خود بياموزيد كه به افــراد غريبه، حتى 

كودكان، اعتماد نكنند.
- هيچ گونه خوراكى از افراد غريبه قبول نكنند.

- به بهانه هاى گوناگون، مثل خريد بستنى يا... به دنبال 
افراد غريبه نروند.

- هنگام رفتن به مهدكودك يا مدرسه يا موقع برگشت، 
فقط سوار سرويس خود شــوند و در صورتى كه راننده 
تغيير كرده اســت، والدين يا مسئولان مهد يا مدرسه را 

در جريان بگذارند.
- هميشه نشانى و مشخصات دقيق خود و يكى از آشنايان 
مورد اطمينانتان را داخل جيب كودكان خردســال قرار 

دهيد يا به گردنشان بياويزيد.
* در صورت وقوع چه بايد بكنيد؟

- با پليــس 110 تماس بگيريد؛ خودتــان به كلانترى 
مراجعه نكنيد و منتظر آمدن پليس بمانيد.

- هر گونه اطلاعات مرتبط با سرقت را در اختيار مأمورين 
بگذاريد.

- حتى  اگر اموال دزديده شــده از نظر شما داراى ارزش 
مالى زيادى نيستند نيز پليس را در جريان قرار دهيد تا از 

بروز چنين اتفاقاتى در آينده جلوگيرى شود. 

عادت هاى درست استفاده از 
فضاى مجازى را به كودكان 

بياموزيم
به خانواده برگرديم / چه بسيار بى توجهى هايى كه نسبت 
به خانواده صورت گرفته  اســت و فقط براى اين بوده كه 

سرمان در گوشى هايمان است. 
بايد ساعات مشخصى از روز را صرف خانواده كنيم. 

گوشــى تلفن همراه را كنار بگذاريم و با اعضاى خانواده 
صحبت كنيم.  امروزه زمان زيــادى از وقتمان را صرف 
گفت و گو با افراد مجازى مى كنيم كه اغلب باعث غفلت از 

ارتباط مؤثر با افراد حقيقى زندگيمان مى شود.
بايــد در خانه توافقى بر ســر اين موضوع با همه اعضاى 
خانواده وجود داشته باشد. به طورى كه همه افراد در طول 
شبانه روز زمانى را به حضور در كنار هم اختصاص دهند 

و در اين مدت در فضاى مجازى حضور نداشته باشند.

تلگرامتان هك شده؟!! 
 براى بــاز پس گيرى اكانت تلگرامتان مراحل زير را طى 
كنيد. اگر هك كننده تلگرام و يا فرد داراى دسترســى، 
 Pass Code براى تلگرام شــما كد امنيتى يا همــان
گذاشته باشــد هكر مى تواند دسترسى شما را به تلگرام 
محدود  كند و شما هنگام باز كردن برنامه تلگرام با پيام 

Enter your passcode مواجه مى شويد.
در اين حالت شما تنها مى توانيد مشاهده كننده پيام هايى 
كه در نوار اعلان ها يا همان Notifications Bar مدام 
برايتان از افراد و گروه هاى مختلف ارسال مى شود باشيد. 
راه حل اين اســت كه اگر از گوشــى اندرويدى استفاده 

مى كنيد به مسير:
Setting > Apps > Download > Telegram > Clear Data

و اگر از گوشى هاى آيفون استفاده مى كنيد به مسير:
 Setting > General > Usage > Show all Apps >

Telegram > Delete App
رفته و مجدداً برنامه را نصب و Start Messaging كنيد.

بعد از دريافت كد از تلگرام كه از طريق پيامك برايتان ارسال 
مى شود و وارد كردن آن در قسمت مربوطه، وارد صفحه اى 

مى شويد كه تلگرام از شما Password مى خواهد.
گزينه Forgot password را زده و در پنجره اى كه با پيام 

ارسال ايميل باز مى شود OK كنيد.
اگر ايميل مندرج در اين پنجره، ايميل خودتان بود به حساب 
ايميل خود رفته و كد 6 رقمى كه از تلگرام برايتان ارسال شده 
را وارد كنيد و به محض ورود به حساب تلگرام خود به مسير:
Setting>Privacy and Security>Active Sessions

برويد و گزينه Terminate all Other Sessions را لمس 
 Log Out كنيد تا برنامه تلگرام در تمام دستگاه هاى ديگر
شود. ولى اگر ايميل مندرج در پنجره باز شده براى شما نبود 
و هك كننده آينده نگر ما، مراحل تاييد دو مرحله اى يا همان 
Two-Step Verification را طــى كــرده بود Ok كرده و 
 Having trouble accessingyour? سپس پيام آبى رنگ

e-mail *****@gmail.com را انتخاب كنيد.
 با لمس OK در پنجره باز شــده تمامــى گفت و گوها، 
مخاطبين و هر آن چه كه شما تا به الان در حساب تلگرام 
خود داشته ايد به صورت غير قابل بازگشت پاك مى شود.

ولى در عوض شما حساب تلگرام را از هك كننده تلگرام 
خود باز پس گرفته ايد.

خط هشدار

خط مشاور

خط پليس 
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خط قرمز- ليلا طاهرى: مأموران آگاهى موفق شــدند 
2 كلاهبــردار حرفه اى كــه مبلغ 12 ميليــارد تومان 
كلاهبردارى كرده بودند را دستگير كنند. متهم اصلى اين 

پرونده خود را فرمانده عاليرتبه نظامى معرفى كرده بود.
يكى از استادان دانشــگاه هاى تهران به دادسراى ناحيه 
33 تهران رفت و از شــخصى به نــام ناصر انصارى پور 
كــه خودش را فرمانده عاليرتبه نظامى معرفى كرده بود 
شــكايت كرد وى گفت: ناصر خــود را به عنوان يكى از 
مقامات عاليرتبه نظامى و به بهانه حل و فصل مشكلات 
حقوقى من، با دريافت وكالتنامه جهت پيگيرى مشكلات 
اقدام به كلاهبردارى و فروش املاك من به ارزش بيش 
از 10 ميليارد تومان كرده است. به دستور بازپرس ناحيه 
33 تهران موضوع در دستور مأموران اداره سيزدهم پليس 

آگاهى تهران قرار گرفت.
مالباخته به مأموران گفت: يكى از بستگانم در ميرداماد 
زمينى داشت كه براى پيگيرى مشكلات حقوقى آن به 
دفتــر وكالتى رفته بود و در اين بين با شــخصى به نام 
ناصر انصارى پور آشــنا شــد كه خــودش را از مديران 
عاليرتبه نظامى معرفى كرده اســت. در ادامه و از طريق 
بســتگان خود، با اين شخص آشنا شده و ايشان با طرح 
ادعاى داشتن ارتباطاتِ ويژه و نزديك با مقامات عاليرتبه 
كشورى، لشــكرى و مقامات دستگاه قضايى مدعى شد 
كه مى تواند تمام مشــكلات حقوقى من را درست كند. 
به اين ترتيب او را وارد مشكلات خانواده ام كردم و ناصر 
وكالتنامه اى را از من جهت پيگيرى مطالبات حقوقى ام 
دريافت كرد اما پس از گذشت نزديك به شش ماه متوجه 
شدم كه اين شخص با اســتفاده از وكالتنامه هاى صادر 
شــده اقدام به نقل و انتقال املاك و زمين هاى بنده در 
مناطق 10 و 11 تهران و همچنين شهرستان رامسر به 

ارزش بيش از 10 ميليارد تومان كرده است.
مأموران در بررسى هاى خود پى بردند، با توجه به شگرد 
كلاهبردارى و جعل عنوان دولتى، اين كار توسط مجرمى 

حرفه اى در زمينه كلاهبردارى انجام شده است.
مأموران با بهره گيرى از بانك مجرمان ســابقه دار يكى 
از مجرمان حرفه اى به نام «قاسم. ح» (متولد 1350) را 

شناسايى كردند.
در بررســى ها مشخص شد اين مرد حتى دوران خدمت 

سربازى را نيز سپرى نكرده و هيچ گونه وابستگى به هيچ 
كدام از ارگان هاى مختلف دولتى و نظامى ندارد.

همزمان با آغاز اقدامات جهت دســتگيرى «قاسم. ح»، 
كارآگاهان اداره سيزدهم پليس آگاهى با انجام اقدامات 
خاص پليســى موفق به شناسايى يكى ديگر از مجرمان 
سابقه دار به نام «محمدعلى» (متولد 1353) شدند كه 
بنا بر اظهارات مالباخته در تمامى جلساتِ خود با متهم 
اصلى پرونده «قاسم. ح»، اين شخص نيز حضور داشته و 

پيگيرى تمامى امورات بر عهده وى بوده است.
سرانجام با پيگيرى هاى خاص پليسى، كارآگاهان اطلاع 
پيــدا كردند كه محمدعلى با حضــور در يكى از ادارات 
ثبت در منطقه شــمال تهران قصد نقل و انتقال اموال 
مالباخته و در واقع فروش آن ها را داشــت كه بلافاصله 
مأموران آگاهى او را دستگير كردند و در بازرسى اوليه از 
وى موفق به كشف يك وكالتنامه صادره از سوى متهم 

اصلى پرونده شدند.
محمدعلى ضمن معرفى «قاســم. ح» بــه عنوان طراح 
اصلى سناريوى كلاهبردارى از مالباخته، عنوان داشت كه 
قاسم به تازگى با تأسيس يك دفتر خصوصى در منطقه 
باقرخان به همين شــيوه از تعداد ديگرى از شهروندان 

كلاهبردارى كرده است.
با شناســايى دقيق دفتر «قاســم. ح» او دستگير و پس از 
انتقال به اداره آگاهى به جرم خود اعتراف كرد و همچنين 
دو مالباخته ديگر نيز كه «قاســم. ح» از هر كدام از آن ها 
مبالغى در حدود 500 ميليون تومان دريافت كرده بود نيز 
شناسايى و به اداره ســيزدهم پليس آگاهى تهران بزرگ 

دعوت شدند.
خبرنگار ما گفت وگوى كوتاهى با اين فرمانده قلابى انجام 

داده كه در ادامه مى خوانيد: 
*به چه اتهامى دستگير شدى؟

جعل عنوان و كلاهبردارى
*چطور كلاهبردارى مى كرديد؟

خودم را به جاى فرمانده نظامى جا مى زدم و از اين طريق 
كلاهبردارى مى كردم.

*درباره شگردت توضيح مى دهى؟
شخصى به نام سيف اللهى از طريق يكى از دوستانم به 
من معرفى شد. دوستم من را فرمانده نظامى معرفى كرده 

بود و سيف اللهى كه در خصوص املاكش مشكل حقوقى 
داشت از من پرسيد شما فرمانده نظامى هستيد من هم 
جواب مثبت دادم و قرار شــد تــا در عوض دريافت يك 
ميليارد تومان از اين شخص كارهاى حقوقى اش را انجام 
بدهم. مشكل آقاى سيف اللهى در دادگاه و انحصار وراثت 
انجام شــد اما او نتوانست پولى را كه توافق كرده بوديم 
بدهد براى همين املاك اين شــخص را وكالتى به نام 
خــودم زدم تا زمانى كه پولم را بدهد. حالا اين آقا از من 
شــكايت كرده در صورتى كه تمام املاك ايشان مشكل 
حقوقى داشته كه من توانسته ام آن ها را حل كنم. موضوع 
از اين قرار اســت كه من پولم را خواستم اما آقاى سيف 
اللهى پولــم را نداد من هم املاكش را كه وكالتى به نام 
من زده بود را فروختم. حال قرار اســت تمام املاكش را 

پس بدهم.
*به ديگر مشتريانت هم خودت را فرمانده نظامى 

معرفى كرده بودى؟
نه. فقط براى همين پرونده بود. ناگهان به ذهنم رســيد 
و جواب دادم. روزى كه بــراى انجام قرار و مدارها رفته 
بوديم. شاكى همين كه شنيد من خودم را فرمانده نظامى 
معرفى كردم خوشحال شد و بدون چك و چانه قرار شد 
همه پولى را كه مى خواستم به من بدهد. مى گفت: هيچ 
گره اى نيســت كه به دست شــما باز نشود. من هم كه 
ديدم اينقدر مطمئن شده براى اين كه پول را واريز كند 
هيچ وقت راستش را نگفتم كه نظامى نيستم. فقط براى 
بازار گرمى درباره كاردرســت بودن فلان سردار صحبت 
كردم كه طرف حسابى خام شد و پولى كه مى خواستيم 

را تقديم كرد. 
*دوســتى دارى كه سردار ســپاه باشد. شاكى 
مى گويد تو اطلاعات زياد و اســرار مگو و امنيتى 
داشتى و حسابى وانمود كرده اى كه نظامى هستى.

خب من آدم مطلعى هســتم. مطالعه زياد مى كنم. هم 
كتــاب مى خوانم هم روزنامه. چند تا هم كانال تلگرامى 
دارم كه اخبار درگوشــى را منتشر مى كنند. چند تا هم 
دوســت بانفوذ دارم كه خدا شاهد است اصلا در جريان 
پرونده من حضور نداشتند و هيچ كارى نكردند. من فقط 
حرف زدم و ادعا كردم. خود آقاى استاد دانشگاه اعتماد 

كرد حتى از من كارت و اوراق هويتى هم نخواست.
*سابقه كيفرى هم دارى؟

بلــه با اين مورد مى شــود دو بــار. بار اول هــم اتهامم 
كلاهبردارى بود. يك خودروى سوارى را به دو نفر فروخته 

بودم. كه رد مال كردم و رضايت گرفتم اما تنبيه نشدم. 
*نقشه كلاهبردارى چطور به ذهنتان رسيد؟

همه گرفتارى دارند هر چقدر دروغ آدم ها بزرگتر باشــد 
براى بقيه باورپذير تر است. فقط مى دانستم كه كارهاى 
دفترخانــه اى و دادگاهى خيلــى برو بيــا دارد و روال 
ادارى اش به كندى طى مى شــود بعد هم ادعا كردم كه 

مى توانم كار را انجام بدهم و بقيه ماجرا اتفاق افتاد. 
*حرف آخر؟

پشــيمانم،  اى كاش طمع بى خود نمى كردم و خودم را 
از نيروهاى مسلح معرفى نمى كردم. اين بار فكر كنم كه 

اتهامم خيلى سنگين تر باشد.

 گفت و گوى قدس با فرمانده قلابى كه كلاه استاد دانشگاه را برداشت

 كاغذ بازى هاى ادارى بهترين بهانه براى كلاهبردارى است

توضيحات پليس درباره حمله 
به ساختمان باشگاه پرسپوليس 

پليس: رئيس پليس تهران توضيحاتى درباره حمله به ساختمان باشگاه 
پرسپوليس ارائه كرد. 

سردار حسين رحيمى با اشاره به اتفاقى كه در مقابل ساختمان باشگاه 
پرسپوليس افتاد اظهار كرد: حوالى ساعت 23 شب دوشنبه، يك فرد در 
مقابل ساختمان باشگاه پرسپوليس تلاش كرد با ريختن بنزين در مقابل 

ساختمان اين باشگاه، آن را به آتش بكشد.
رئيــس پليس تهران بزرگ افــزود: اين در حالى بــود كه نگهبان 
ســاختمان متوجه اين اقدام وى شــد و متهم به محض ديدن وى 

از صحنه گريخت.
وى بــا بيان اينكه پليس بلافاصله پــس از اعلام اين گزارش در صحنه 
حاضر و اقدام به جمع آورى مســتندات و سرنخ ها كرد گفت: به محض 
حضور پليس در صحنه، پرونده اى براى رســيدگى به اين اقدام تشكيل 
شــد و همكاران ما به ســرعت عامل يا عاملين اين اقدام را شناسايى و 

دستگير خواهند كرد.
به گفته رحيمى اين حمله خسارت چندانى به دنبال نداشته و اقدامى 
پيش پا افتاده بوده كه عامل آن با ديدن نگهبان ساختمان به سرعت از 

محل متوارى شده بود.

آدم ربايى يك ميليون تومانى 
تاجر ميوه و تره بار! 

ركنا: مرد حجره دار كه براى وصول طلب يك ميليونى اش با همدستى پسر خود، مرد بدهكار 
را به زور به حجره شان برده و ضرب و شتم كرده بودند به اتهام آدم ربايى بازداشت شدند. 

چندى پيش مرد ميانســالى به پليس مراجعه كرد و از ماجراى ربوده شــدنش توسط پدر و 
پسرى پرده برداشت. او گفت: حجره دار تره بار هستم. مدتى پيش يك ميليون تومان پول از 
همكارم قرض گرفتم ولى به خاطر مشكلات مالى نتوانستم اين پول را برگردانم. اما ديروز آن 
مرد با پسرش مرا به زور سوار ماشينشان كردند و به حجره شان بردند. در آنجا كتكم زدند و 
با تهديد از من خواستند كه پول را به آن ها برگردانم. دست آخر با كلى التماس از دست شان 

خلاص شدم. 
با شكايت اين مرد ميانســال، پرونده اى در شعبه سوم دادسراى امور جنايى تهران تشكيل 
شد و بازپرس منافى آذر دستور بازداشت پدر و پسر را صادر كرد.متهمان پرونده روز گذشته 
براى انجام تحقيقات به دادسراى جنايى تهران منتقل شدند. اما زمانى كه در مقابل بازپرس 
جنايى قرار گرفتند منكر آدم ربايى شده و در دفاع از خود گفتند: آدم ربايى در كار نبود. آن 
روز حرف مان سر يك ميليون تومان بدهى شاكى بود. وقتى ديديم او تصميم به پرداخت اين 
پول ندارد او را سوار ماشين كرديم و به حجره مان برديم و در رابطه با اين موضوع تنها با او 

صحبت كرديم.
با توجه به اظهارات پدر و پسر متهم، بازپرس جنايى دستور تحقيقات و بررسى بيشتر در اين 

خصوص را صادر كرد.



پروفسور دو سال دیگر با پرسپولیس تمدید می کند 

چراغ سبز برانکو به گرشاسبی

 فوتبال    ســینا حســینی  مهمتریــن اولویت 
پرسپولیســی ها برای سرپرســت تازه وارد باشگاه تمدید 
قرارداد سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس برای دو فصل آینده 
است، اعضای هیئت مدیره که امیدوار به بازگشت علی اکبر 
طاهری بودند تصور می کردند با متقاعد ساختن وی برای 
بازگشت به باشگاه پرسپولیس وی می تواند قرارداد همکاری 
برانکو با پرسپولیس را تمدید کند اما وقتی او دیگر به باشگاه 
برنگشت به دنبال راهکار جدیدی افتادند تا شاید به واسطه 

آن بتوانند قرارداد برانکو را تمدید کنند.
هرچند برانکو تا کنون مخالفتی صریح با این اتفاق نداشته 
و بارها به ادامه همکاری با این مجموعه اذعان داشــته اما 
اعضای هیئت مدیره تمدید قرارداد برانکو را یک برگ برنده 
ویژه برای خــود می دانند به همین دلیل اولویت نخســت 
گرشاسبی در حوزه مدیریتی تیم را به این مطلب اختصاص 
دادند اما برانکو که این روزها مشتریان قابل توجهی دارد تنها 

شرط تمدید قراردادش با پرسپولیس را حفظ بازیکنان فعلی 
ذکر کرده و از طرفی اعلام کرده است باید رقم قرارداد او نیز 

افزایش 45 درصدی داشته باشد.
انتشــار خبر علاقمندی ازبــک ها برای اســتخدام برانکو 
ایوانکوویچ و برخی پیشنهادی پنهانی به سرمربی پرسپولیس 
که در برخی رســانه های خبری منتشــر می شود دغدغه 
مدیران پرســپولیس را افزایش داده تا آنهــا برای متقاعد 
کردن مرد کروات نیمکت خود با افزایش دستمزد او تلویحا 
موافقت کنند اما مشکل اصلی و کلیدی حفظ بازیکنان فعلی 

پرسپولیس است.
از آنجا که پرسپولیس به دلیل محرومیت از دو پنجره نقل 
و انتقالات محروم شده اســت موضوع خرید بازیکن برای 
این باشگاه امکان پذیر نیست به همین دلیل باید بازیکنان 
فعلی به هر ترتیبی حفظ شوند که این مساله هزینه بسیار 
سنگینی برای پرسپولیس در برخواهد داشت به همین دلیل 

اعضای هیئت مدیره در گفت و گو با مسوولان وزارت ورزش 
وشخص وزیر دســت به دامن آنها شــدند که در این مسیر 
به آنها کمک شــود. البته به صورت قانونــی وزارت ورزش 
نمی تواند به پرسپولیس کمک کند اما منابع خبری اعلام 
کردند گرشاسبی به این شرط مسئولیت باشگاه را پذیرفته 
که شخص وزیر دستور پرداخت کمک مالی قابل توجه را به 
باشگاه فراهم آورد تا او به واسطه این مبلغ هم بتواند قرارداد 

برانکو را تمدید کند هم بازیکنان فعلی را حفظ کند.
گفته می شــود وزیر ورزش و جوانان در رایزنی با مسئولان 
ارشــد یکی از وزارتخانه ها به دنبال حل مشــکل اسپانسر 
قبلی با مجموعه پرسپولیس است تا به این ترتیب آنها مبلغ 
نزدیک به ده میلیارد تومان را به پرسپولیس پرداخت کنند 
تا مدیران این باشگاه با این مبلغ و درآمدهایی دیگر زمینه 

تمدید قراردادها را فراهم آورد.
در این میان اما خبر امیدوارکننده گرشاسبی برای هواداران 

پرسپولیس نشان داد که احتمال ماندن برانکو در پرسپولیس 
زیادتر از جدایی اوســت. سرپرست باشــگاه پرسپولیس از 
تلاش این باشــگاه برای تمدید قــرارداد برانکو ایوانکوویچ 
سرمربی این تیم خبر داد و گفت: روزهای آینده خبر خوشی 

را در این ارتباط می دهیم.
حمیدرضا گرشاسبی در این خصوص گفت: اعضای هیئت 
مدیره کاملا موافــق تمدید قرارداد برانکو هســتند. برانکو 
ارتباط و عملکرد خوبی در پرسپولیس داشته است و ما دنبال 

این هستیم تا زودتر این قرارداد تمدید شود.
وی افزود: چنــد باری را در ایــن زمینه بــا برانکو مذاکره 
داشــتیم. او خودش هم بارها اعلام کرده اســت که عاشق 
ایران و پرسپولیس است و دوست دارد کارش را ادامه بدهد. 
امیدوارم با توجه به نشست هایی که خواهیم داشت بتوانیم 
ظرف چند روز آینده خبرهای خوشی را در این خصوص به 

هوادارانمان بدهیم.

روز سرنوشت ساز ایران در 
کنفدراسیون فوتبال آسیا

ورزش: به نقل از الشرق الاوســط، بعد از آنکه رابطه سیاسی ایران و 
عربستان به هم خورد سعودی ها در نامه ای که به کنفدراسیون فوتبال 
آسیا نوشتند تاکید کردند دیگر در خاک ایران به میدان نمی روند و 
باید بازی های نماینده های این کشور با ایران در لیگ قهرمانان آسیا در 
زمین بی طرف برگزار شود. کمیته برگزاری مسابقات لیگ قهرمانان 
آسیا چند روز پیش در نشستی که داشت به سود ایران و قطر رای داد و 
تاکید کرد که دیگر بازی در زمین بی طرف برگزار نخواهد شد.روزنامه 
الشرق الاوسط عربســتان نوشــت که کمیته اجرایی کنفدراسیون 
فوتبال آسیا به ریاست شیخ سلمان امروز جلسه تشکیل خواهد داد تا 

نظر نهایی خود را در این باره اعلام کند.

عباسی: مرزبان سرمربی ماست 
تسنیم: مدیرعامل باشگاه سیاه جامگان درباره کسب نتایج ضعیف 
این تیم و اینکه آیا قرار است علیرضا مرزبان به عنوان سرمربی در این 
تیم به کار خود ادامه دهد، اظهار داشــت: قطعاً مرزبان سرمربی تیم 
ماست و با بازیکنانی که در نیم فصل می گیریم، تیم را تقویت می کنیم 
و خیلی محکم و قوی با او در رقابت ها برای کسب پیروزی و موفقیت 

ادامه می دهیم و به میدان می رویم.

آتش سوزی مقابل باشگاه پرسپولیس با 
هدایت مجری خارج نشین

ورزش:  گروهی که از ســوی یــک مجری خارج از کشــور هدایت 
می شوند، اقدام به حمله به باشگاه پرسپولیس کردند.

فردی ناشناس یکشنبه شب با حمله به  باشــگاه پرسپولیس  اقدام 
به روشــن کردن آتش کرد. پس از این اقدام، فیلمی منتشر شد که 
مشــخص می کند علت این اقدام چه بوده و چه افرادی پشت پرده 
این اتفاق هستند. کسانی که اقدام به آتش زدن باشگاه پرسپولیس 
کرده اند، گروهی هستند که توسط یک مجری خارج نشین هدایت 

می شوند و در دفعات قبل هم چنین کاری کرده بودند.

جریمه نقدی باشگاه برای علیرضا بیرانوند
ورزش ســه: علیرضا بیرانوند که در طول هفته گذشته حواشی و 
چالش بزرگی را با هواداران این تیم ایجاد کرده بود، از سوی مسئولان 

باشگاه با جریمه نقدی مواجه شد.
گلر ملی پوش سرخپوشان که بعد از حواشی مربوط به اعلام جدایی 
احتمالی اش از این تیم با هواداران به مشــکل خورده بود، در جریان 
دیدار با پدیده و بعد از آن تمرینات این تیم حرکاتی از خود به نمایش 
گذاشت که از سوی مسوولان باشگاه برای فروکش کردن این اتفاقات 

با جریمه مالی مواجه شد.
این در حالی است که هنوز اعضای کمیته انضباطی باشگاه مشخص 
نشده اند و این بازیکن نیز به باشگاه دعوت نشد و این تصمیم به صورت 

یکطرفه اتخاذ و در پرونده بازیکن درج شده است.

پیروزی یاران انصاری فرد در کورفو با 
طعم صدرنشینی

ورزش: تیم المپیاکوس با پیروزی برابر تیم انتهای جدولی کورفو پس 
از هفته ها دوباره به صدر جدول رده بندی سوپر لیگ یونان بازگشت.

یکشــنبه شــب تیم المپیاکوس در حضــور 90 دقیقــه ای کریم 
انصاری فرد، ملی پوش ایرانی میهمان تیم انتهای جدولی کورفو بود 
و با نتیجه 3 بر یک پیروز شد. گل های تیم المپیاکوس  توسط سیسه 
)47(، اوروس )65( و مارین )68( به ثمر رسیدند. تنها گل تیم کورفو 

نیز در دقیقه 16 وارد دروازه المپیاکوس شد.
تیم المپیاکوس با این پیروزی خارج از خانه 23 امتیازی شد و با سه 

پله صعود در صدر جدول رده بندی سوپر لیگ یونان قرار گرفت.
 

فغانی و کمک هایش به چین می روند
ورزش: کنفدراسیون فوتبال آسیا با ارســال نامه ای به فدراسیون 
فوتبال از قضاوت تیم داوری ایران در مسابقات قهرمانی زیر 23 سال 
آسیا خبر داد. رقابت های قهرمانی زیر 23 سال آسیا از 19 دی ماه به 
میزبانی چین آغاز می شود. بر همین اساس طبق اعلام کنفدراسیون 
فوتبال آســیا، علیرضا فغانی به عنوان داور وســط، رضا سخندان و 
محمدرضا منصوری به عنوان کمک های او برای این مسابقات انتخاب 
شده اند.این مســابقات از 19 دی تا هفتم بهمن در شهر جاینگ سو 

چین برگزار می شود.

پیوس: با این آمار منشا باید
 نیمکت نشین شود

ورزش: آقای گل تاریخ فوتبال پرســپولیس گفت:پرســپولیس 
در بازی های اخیر، کمترین فرصــت گل را در تمام دوران حضور 
آقای برانکو داشته است وامیدوارم در بازی های آینده پرسپولیس 
همان تیم کوبنده گذشته شود . فرشاد پیوس دوری طارمی را یکی 
از دلائل افت فاز تهاجمی پرسپولیس دانســته ومی گوید نبودن 
طارمی رفته رفته برای این تیم دردسر ســاز می شود وامیدوارم 
پرســپولیس در 7 هفته آینده خوب نتیجه بگیرد تا با برگشــت 

طارمی نگرانی ها کمتر شود .
فرشاد پیوس درباره مهاجمان دیگر پرسپولیس یعنی منشا وعلی پور 
می گوید، علی پور در یکی دوبازی کم اثر بازی کرده ومنشا هم درگیر 
همین افت گروهی بوده است وآمار او یعنی زدن یک گل در 12بازی 
می تواند او را نیمکت نشین کند چون هرچقدر یک مهاجم در خدمت 

تیم هم باشد اما وظیفه اول مهاجم گل زدن است نه چیز دیگر .

لژیونر تازه وارد ایران از لیگ دانمارک 
می آید

آی اسپورت: ایران استعدادهای زیادی در سطح فوتبال دنیا دارد. 
چند سال یک بار بعضی از آنها تبدیل به ستاره می شوند و سپس به 
تیم ملی ایران می پیوندند. ســامان قدوس آخرین نمونه بوده است. 
حالا از دانمارک خبر می رسد یک ایرانی دیگر هم توانسته قدم در راه 
موفقیت بگذارد. او دانیال قره باغی نام دارد و به تازگی قراردادی با تیم 
هلسینگور امضا کرده است. این تیم در انتهای جدول رقابت ها قرار 
دارد و با مشکل شدید گلزنی روبروست. دانیال قرار است مشکل خط 
حمله این تیم را برطرف کند. او سابقه بازی در تیم های زیر 16 و زیر 
19 ساله های دانمارک را هم دارد و رسانه های دانمارک پیش بینی 

کرده اند می تواند تبدیل به یک ستاره شود.

ضد حمله

جهانبخش دومین بازیکن برتر هفته سیزدهم 
اردویژه

ورزش:  علیرضا جهانبخش در رده دوم برترین بازیکنان هفته سیزدهم اردویژه 
هلند جای گرفت.

مجله فوتبال اینترنشنال هلند پس از پایان دیدارهای باقیمانده هفته سیزدهم 
اردویژه اقدام به انتشــار نمره های فنی بازیکنان و انتخاب پنج بازیکن برتر هفته 
کرد. در رده بندی پنج بازیکن برتر هفته سیزدهم اردویژه هلند یوستین کلایورت 
از آژاکس آمستردام با دریافت نمره هشت جایگاه نخست را به دست آورد و علیرضا 
جهانبخش، ملی پوش ایرانی تیم آلکمار نیز با نمره فنی هشــت در رده دوم قرار 
گرفت. جهانبخش در بازی با توئنته که با پیــروزی 2 بر صفر آلکمار پایان یافت 
زننده گل اول در دقیقه 65 از روی نقطه پنالتی بود و گل دوم آلکمار در دقیقه 70 

نیز روی پاس این ملی پوش ایرانی به ثمر رسید.

عمران زاده آمد؛ گوران رفت!
ورزش: مدافع پیشین تیم فوتبال استقلال به تیم مشکی پوشان خراسان پیوست. 
حنیف عمران زاده که برای حضور در تیم مشکی پوشان خراسان با این باشگاه به 

توافق رسیده بود، بالاخره قرارداد خود را با باشگاه مشکی پوشان به امضا رساند.
قرارداد عمران زاده با مشکی پوشــان تا پایان فصل است و او پس از صدور کارت 

بازی اش، می تواند این تیم را در ادامه مسابقات لیگ همراهی کند.
اما همزمان با ورود عمران زاده به جمع مشکی پوشان خراسان، مهاجم خارجی 

آنها با نظر علیرضا مرزبان از این تیم کنار گذاشته شد.
پس از کنار گذاشــتن یوری چلاک در ابتدای فصل، مشکی پوشان دیگر بازیکن 

خارجی خود یعنی گوران یرکوویچ را نیز از لیست  تیم خود خط زدند.
پیش از این مهاجم نیز بازیکنانی نظیر یوری چــلاک، بهتاش میثاقیان، یونس 
شاکری، عین افشــار و محمد ناصری از این تیم کنار گذاشته شده بودند که تنها 

عین افشار  توانست دوباره به تمرینات بازگردد.
14

تلگرامی

1

     تیم فوتسال غیرت قزاقستان در مرحله گروهی مسابقات لیگ قهرمانان 
اروپا 2017  پس از دو پیروزی متوالی مقابل تیم هــای دوای رومانی و براگای 
پرتغال، با نتیجه 5 بر 3 مقابل اینترمویســتار اســپانیا شکست خورد و از لیگ 

قهرمانان اروپا حذف شد.
   رکورد گل نزدن سردار آزمون مهاجم 22 ساله ایرانی در روبین کازان مرز 
900 دقیقه را رد کرد و به 908 دقیقه رســید. این بازیکن آخرین بار در دیدار 

روستوف و آنژی در لیگ روسیه توانست برای تیمش گلزنی کند.
    امیرحسین صادقی  گفت: من بابت مصاحبه ام با برنامه زاویه بسته که در 
آن به بعضی افراد از جمله مهدی رحمتی تهمت زدم عذرخواهی می کنم . من 
در آن برنامه آقای رحمتی را به افرادی منتسب کرده بودم که در اینجا از آن ها 

عذرخواهی می کنم و تمامی حرف هایی که در این باره زدم اشتباه بود. 
   نام مهدی علی سرمربی ایرانی الاصل سابق تیم ملی امارات     بین گزینه های 

هدایت تیم ملی عربستان برای جام جهانی به چشم می خورد.
   باشــگاه میلان، وینچنزو مونتلا را از هدایت این تیم اخــراج کرد و جناره 

گتوسو، جانشین او روی نیمکت روسونری شد.
   متیا دی شیلیو، مدافع یوونتوس پس از اولین گلی که در دوران فوتبالش به 

ثمر رساند، مدعی شد که حتی نمی دانسته چطور خوشحالی کند.
   روملو لوکاکو، مهاجم منچســتریونایتد پس از درگیری شدیدی با گیتان 
بانگ بازیکن برایتون داشت در خطر محرومیت سه جلسه ای از همراهی تیمش 

قرار دارد.

   یورگن کلوپ، سرمربی لیورپول مدعی شــد که ترجیح می دهد از کارش 
کناره گیری کند تا اینکه تیمش وقت تلف کند.

   پس از مردود اعلام شدن گل سالم مسی ،آندرس اینیستا، کاپیتان بارسلونا 
مدعی شد که استفاده از تکنولوژی می توانست گل مسی را برای بارسا به حساب 

بیاورد.
   عثمان دمبله، هافبک بارسلونا که  از ناحیه تاندون ران پای چپ دچار آسیب 

دیدگی شــده بود  ابراز امیدواری کرد که تا دو هفته دیگر به تمرینات بارسلونا 
بازگردد.

   نشریه بیلد آلمان از احتمال حضور یواخیم لوو روی نیمکت بایرن از سال 
2019 خبر داد.

 
ازتبلیغ قلیان تا تتوهای عجیب و دوری از میدان

اشکان سالاری درفوتبال ایران
حمیدرضا عرب : روزگاری کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال درستیزبا شیث 
رضایی بود وهرحرکت این بازیکن را بی پاسخ نمی گذاشت و پی درپی یاغی آن 
دوره سرخپوشان پایتخت را با محرومیت هایی متنوع مواجه می ساخت. نتیجه 
اینکه شیث به واسطه هنجارشکنی های مداوم ازفوتبال ایران محو شد. توجیهی 
هم نداشت که شــیث با آن رفتارها درفوتبال ایران ادامه حیات دهد وبسیاری 
مهر تایید زدند به جرایم بازدارنده ای که علیه این بازیکن انجام شد. سال ها بعد 
سوشا مکانی می کوشید با حاشیه ســازی هایش خبرسازشود که این بازیکن 
هم به سبب رفتارهای عجیب و خارج ازعرف خود سرانجام با محرومیت های 
سنگینی ازســوی عالی ترین مرجع رسیدگی به مســائل انضباطی محروم و 
ســرانجام فوتبال ایران را ترک کرد.  حال می بینیم که اشکان دژاگه، کاپیتان 
تیم ملی ایران نیز درهمان مســیرقرارگرفته و بی آنکه سدی دربرابرش وجود 
داشته باشد به رفتارهای نادرست خود ادامه می دهد. رویه ای که درشان یک 
بازیکن ملی نیست. اخیرا اشکان دژاگه را درفیلمی که روی صفحه شخصی اش 
هم قرارداده درحال تبلیغ یک قلیان ســرا می بینیم. آیا این رفتارمناسب یک 
ورزشکارملی است؟ قطعا نیست، اما می بینیم که کمیته انضباطی فدراسیون 
فوتبال درمقابل این بازیکن موضع سکوت اختیارکرده؛ کمیته ای که همین یک 
ماه پیش حکم تندی علیه وریا غفوری و محســن مسلمان داد آن هم به دلیل 

انتشارعکس هایی ازآن ها درسفره خانه ها وبه هنگام استعمال قلیان.
اگرازنگاه کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال   مصرف قلیان ازسوی  ورزشکاران 
که نماد جامعه محسوب می شوند، ایراد دارد چرا و به چه دلیل درمقابل اشکان 
دژاگه که صراحتا درفیلمی به تبلیغ دخانیات می پردازد و ابایی ازانتشارفیلم 

خود ندارد، ایستادگی نمی شود؟
آیا ریشه مماشات کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال با این بازیکن حمایت های 
بی دریغی است که ســرمربی تیم ملی ازدژاگه دارد یا اینکه کمیته انضباطی 
ازترس بازتاب بین المللی محرومیت دژاگه واهمه دارد؟ بدون شــک اگراین 
مرجع به دایره ای که برای فوتبالیست ها ترسیم کرده اعتقاد دارد پس باید با 
دژاگه هم همان طوررفتارشود که با دیگران شد اما ظاهرا این بازیکن ازحاشیه 
امنیت عجیبی برخوردار است که هم تبلیغ قلیان می کند وهم آزادانه  تتو های 
روی بدنش را به روز می کند. گذشــته ازاین بحث های حاشــیه ای که با بی 
توجهی کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال مواجه شده، اما می بینم دژاگه  با 
وجود نداشتن تیم باشــگاهی به تیم ملی دعوت می شود درحالی که بسیاری 
ازفوتبالیست هایی که سابق پیراهن تیم ملی را به تن می کردند هرگزازچنین 
امتیازهایی که کی روش برای دژاگه برخورداراست، بهره مند نبوده اند وبلافاصه 
بعد ازبی تیم ماندن ازتیم ملی هم کنارگذاشته شده اند اما دژاگه زمانی طولانی 

است به همین شکل درتیم ملی دیده می شود. 
شاید دژاگه درمقطعی بازیکنی گره گشــا برای فوتبال ایران محسوب می شد 
که البته بهره اش را ازحضوردرتیم ملی ایران هم برده اســت اما نگاه حاکم به 
این بازیکن ازسوی کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال و سرمربی تیم ملی عینا 

بازیکن سالاری است و هیچ تعبیردیگری را نمی شود برایش بیان کرد.
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ورزشـــی

قراب و ملکی از هیئت مدیره آبی پوشان خارج می شوند؟
خداحافظی بازنشسته ها  با  استقلال 

 فوتبال  ورزش   کنار رفتن علــی اکبر طاهری از 
باشگاه پرســپولیس و خداحافظی اجباری مشحون و 
برخی مسئولان بازنشسته به توصیه سازمان بازرسی کل 
کشور، این زمزمه را در محافل ورزشی به راه انداخت که 
باشگاه استقلال تهران نیز به زودی دستخوش تغییراتی 
از این قبیل خواهد شد و مدیرعامل و برخی اعضای هیئت 
مدیره باشگاه به دلیل بازنشستگی دیگر اجازه فعالیت در 

این باشگاه را ندارند.
هرچند مدیران باشگاه استقلال قاطعانه این موضوع را رد 
کردند اما از گوشه و کنار خبر رسید، سید رضا افتخاری، 
عباس ملکی و جواد قراب به احتمال فراوان بر اســاس 
مصوبه سازمان بازرسی کل کشور باید از ترکیب هیئت 
مدیره اســتقلال خارج شــوند. با توجه به بررسی های 
صورت گرفته افتخاری مدیر عامل باشــگاه استقلال با 
ارائه کارت ایثارگری تا این لحظه توانسته همچنان سکان 
دار باشگاه استقلال باشد. البته  رضا افتخاری مدیر عامل 
فعلی باشــگاه باید مدارک نهایی خود را برای سازمان 
بازرسی ارائه کند تا مســئولان این سازمان نظر خود را 

برای تایید افتخاری اعلام کنند .
طبق اعلام یک منبع آگاه از باشــگاه اســتقلال مدرک 
ایثارگری مدت نامحدود دارد و بر همین اساس افتخاری 
مشکلی برای حضور در مدیریت استقلال ندارد اما این 
سازمان بازرسی اســت که تصمیم نهایی را برای حضور 
افتخاری در راس باشگاه اعلام می کند.جواد قراب ،اکبر 
عباسی ملکی و زمانی دیگر اعضای هیئت مدیره باشگاه 
محسوب می شوند که در این میان 2 عضو مطرح شده 

شامل قانون بازنشستگی می شوند.
جواد قــراب عضو هیئت مدیره باشــگاه اســتقلال که 
بازنشسته بانک سپه محسوب می شــود و اکبر عباسی 
ملکی دیگر عضو هیئــت مدیره هم بازنشســته بانک 
تجارت به شمار می آید که بررسی های لازم درباره این 
2 عضو توسط مسئولان سازمان بازرسی صورت گرفته و 
طبق قانون نفرات اعلام شده وضعیت نامعلومی دارند و 
سازمان بازرسی تا به این لحظه آنها را تایید نکرده است 
و این در حالی است که استقلالی ها و دیگر مسئولان در 
تلاش هستند تا با تبصره لازم حضور این افراد را در راس 

مدیریت قطعی کنند.
حســن زمانی دیگر عضو هیئت مدیره آبی ها، مشکلی 
بــرای حضــور در مدیریت اســتقلال نــدارد و قانون 
بازنشستگی شامل حال او نمی شود و او تنها فردی است 
که بدون در نظر گرفته شدن قانون بازنشستگی می تواند 

در استقلال ماندگار باشد.
با این تفاسیر باید دید در نهایت وضعیت 2 عضو هیئت 
مدیره اســتقلال و همچنین تایید ایثارگری افتخاری 
مدیر عامل باشگاه استقلال از سوی سازمان بازرسی کل 
کشور به کجا خواهد رسید و وزارت ورزش و جوانان در 
قبال بازنشستگی مدیران باشگاه استقلال چه اقداماتی 
را انجام می دهد، چرا که در صورت تایید بازنشســتگی 
هر یک از مدیران استقلال، وزارت ورزش و جوانان باید 
گزینه های جدید را جایگزین نفــرات کنار رفته کند تا 
این باشگاه بدون مشکل به کار خود ادامه دهد. از طرفی 
هیئت مدیره استقلال با از دست دادن »قریب«، پیش از 
این باید یک عضو را به هیئت مدیره اضافه می کرد که در 
صورت جدایی 2 عضو در آینده طبق قانون بازنشستگی 
به این ترتیب باید 3 مدیر جدید از سوی وزارت ورزش و 

جوانان در راس مدیریت آبی ها قرار گیرند.

ورزش : سه امتیاز حســاس ترین بازی هفته پانزدهم رقابت های لیگ دسته اول 
فوتبال به تیم صدرنشین نفت مسجدســلیمان در قائم شهر رسید. هفته پانزدهم 
لیگ دسته اول فوتبال کشورمان ظهر دیروز با برگزاری 9 مسابقه پیگیری شد که 
درمهمترین مسابقه تیم نساجی که در رده دوم قرار دارد میزبان تیم صدر نشین نفت 
مسجد سلیمان بود که در نهایت شاگردان محمود فکری به یک پیروزی ارزشمند 

دست پیدا کردند. در سایر دیدارها  نیز نتایج زیر به دست آمد:
مس رفسنجان صفر- ماشین سازی صفر

مس کرمان صفر - فجرسپاسی یک
اکسین البرز 3 - ایرانجوان بوشهر 2

برق جدید شیراز صفر - آلومینیوم اراک یک
شهرداری تبریز یک - گل گهر سیرجان صفر

صبای قم 2 - بادران تهران 3
راه آهن یک - ملوان یک

شهرداری ماهشهر یک - خونه به خونه 2

برانکو: 100 بار گفتم 
دوست دارم در ایران بمانم

ورزش: برانکــو ایوانکوویچ، ســرمربی تیم 
فوتبال پرسپولیس درباره تمدید قراردادش 
با ســرخ های پایتخت، اظهار کرد: خودتان 
می دانیــد کــه این چیــز پنهانی نیســت. 
پیشنهادات از این طرف و آن طرف می آید 
و به همه گفته ام که با پرســپولیس قرارداد 
دارم. مــن باید بــه فکر آینده باشــم و این 

طبیعی است.
وی در پاسخ به این سوال که آیا پیشنهاد تیم  
 ملی فوتبال ازبکستان به او جدی است؟ بیان  
کرد: من حرفه ای هســتم. من این جا با جان 
و دل کار می کنم. 100 بــار هم گفته ام که از 
حضور در ایران احساس خوبی دارم. بازیکنان 
خیلی خوبی دارم که کار با آن ها لذت بخش 
است. درباره قرارداد هم باید با باشگاه صحبت 
کنم تا ببینیم اهداف  باشــگاه چیست و این 

صحبت ها در چه مسیری قرار می گیرند.

هفته پانزدهم لیگ دسته اول فوتبال
سوغات شیرین مسجد سلیمان از قائمشهر



 كشتى  ورزش  تيم ملى كشتى آزاد اميد ايران در حالى 
با يك طلا و دو مدال برنز در جايگاه هشتم جهان قرار گرفت 
كه اگر عليرضا كريمى بخت اصلى رســيدن به مدال طلاى 
وزن 86 كيلوگرم به قرعه رژيم صهيونيستى نمى خورد و به 
مدال طلا مى رسيد ايران با 38 امتياز بر سكوى سوم جهان 

قرار مى گرفت.
عليرضا كريمــى نيز با توجه به برخورد بــا نماينده رژيم 
اشــغالگر قدس از دور رقابت ها كنار رفت و شانس مسلم 
كســب مدال طلا را از دســت داد .ايران در حالى با 28 
امتياز در جايگاه هشتم جهان قرار گرفت كه اگر عليرضا 
كريمى نماينده وزن 86 كيلوگرم ايران و شــانس اصلى 
رســيدن به مدال طلا كه بدليل خــوددارى از مصاف با 
نماينــده رژيم صهيونيســتى از دور رقابت هــا در عين 
شايستگى حذف شد به مدال طلا مى رسيد تيم ايران 38 
امتيازى مى شد و بر روى سكوى سوم جهان مى ايستاد.

از بدشانسى كريمى او در گروه بازنده ها هم با اين كشتى گير 
از رژيم صهيونيستى مواجه شد و بار ديگر مسابقه نداد تا در 
عين شايستگى از رسيدن به مدال جهانى بازبماند. يك بار 
هم چند سال قبل در مسابقات جوانان جهان چنين اتفاقى 
براى آزادكار ايرانى رخ داده بود تا او را بتوان يكى از بدشانس 

ترين كشتى گيران تاريخ ناميد.
طلايى: كريمى مى تواند افتخار كشتى ايران باشد

اما واكنش مسئولان كشــتى ايران در نوع خود جالب 
توجه بود، محمد طلايى سرمربى تيم ملى كشتى آزاد 
ايــران در واكنش به ايــن اتفاق توضيــح داد: كريمى 
در ســال 2014 ميلادى هــم در عين شايســتگى در 
مســابقات جهانى جوانان در بلغارســتان، نتوانســت 

صاحب مدال شود.
وى ادامه داد: كريمى امســال هم با توجه به آمادگى بالا و 
انگيزه زيادى كه براى جبران شكســت هاى قبل داشــت، 
شانس اول كسب مدال طلا در رقابت هاى اميدهاى جهان 
در لهستان بود. عليرضا يك كشتى گير نجيب و با حُجب و 
حياست و در سال 2014 ميلادى پس از آن اتفاق از نظر مالى 
حمايتى از وى نشــد و اميدوارم امسال اين حمايت صورت 
گيرد تا گوشه اى از زحمات وى در تمرينات طاقت فرسايش 

جبران شود.
ســرمربى تيم ملــى كشــتى آزاد در پايان با اشــاره به 
اينكه كريمى با ارائه مســتندات پزشــكى نتوانســت به 
مبارزات خود ادامه دهد، خاطرنشــان كــرد: وى با 23 
سال ســن مى تواند همچنان در آينده براى كشتى ايران 
افتخارآفرين باشد و اميدوارم مسئولان ذيربط در اين راه 

از وى حمايت كنند.
طاهرى: مسئولان بايد قدر كريمى را بدانند

نماينده سنگين وزن كشتى آزاد ايران در رقابت هاى جهانى 

رده اميد نيز با اشاره به توانمندى كريمى گفت: اتفاقى كه 
براى عليرضا كريمى در اين مسابقات افتاد، تاثير بسيار بدى 
بر روحيه تيم ملى گذاشت و اميدوارم مسئولان اين بار قدر 

زحمات او را بدانند.
امين طاهرى درباره كســب مدال برنــز در رقابت هاى 
كشتى آزاد زير 23 ســال جهان در لهســتان و ارزيابى 
خود از عملكرد تيم ملى در اين رقابت ها اظهار كرد: روز 

واقعا بدشانســى آورديم نخســت مسابقات 

چرا كه آن اتفاق تلخ براى عليرضا كريمى و همگروهى او 
با كشتى گير رژيم اشغالگر قدس رخ داد و همين موضوع 
بر روى عملكرد كل تيــم تاثير منفى گذاشــت. اطرى، 
صادقــى و كريمى باتجربه هاى تيم ملى بودند و هر ســه 
آن ها شايستگى كسب مدال طلا را داشتند اما متاسفانه 

به حقشان نرسيدند.
آزادكار ســنگين وزن ايــران افزود: جــدا از نفرات تيم، 
عليرضا كريمى بدليل اين اتفاق در شــرايط روحى بسيار 

بدى قرار دارد و بيشترين آســيب را از اين موضوع ديده 
است چرا كه به چشم خود ديدم كريمى زحمات زيادى را 
در اردوهاى تيم ملى به اميد رسيدن به مدال طلا كشيد 
اما براى اينكه با كشــتى گير رژيم اشــغالگر قدس مبارزه 
نكند در عين شايســتگى از رقابت ها كنار رفت. اميدوارم 
مســئولان ورزش قدر زحمات او را بدانند و بخوبى از او 
تجليل كنند چرا كه او براى دومين مرتبه اســت كه در 

مسابقات جهانى بخاطر اين اتفاق حذف مى شود.

دلارآم عظيمى: پير امريــك اوباميانگ در چند 
دقيقه نقش قهرمان را با مقصر اصلى از دســت 
دادن پيــروزى دورتموند در دربى روهر عوض 

كرد. دربى بوروسيا دورتموند و شالكه در 
رقابتهاى اين هفته بوندســليگا كه با 

نتيجــه باورنكردنــى 4-4 به پايان 
رســيد يك بازى منحصربه فرد، 

ديوانه وار و تاريخى بود. 
زردپوشــان كه بعد از 25 

دقيقــه بــا چهــارگل از 
شالكه پيش افتاده بودند، 
پيروزى را درثانيه هاى 
واپســين بازى با تساوى 

عوض كردند. مقصر اين اتفاق 
از نظر دورتموندى ها كســى جز 

اوباميانگ نيست.
مهاجم اهل گابن كه اولين گل 

دورتموند را در دقيقه 12 
به ثمر رســانده و پاس 

گل سوم را دراختيار 

گوتزه قرار داده بود به عنوان 
مسئول اصلى اين اتفاق تلخ 
معرفــى شــده و انتقادهاى 
بيشــمارى را در روزهاى اخير 

به جان خريده است. 
دو كارت زردى كه اوباميانگ در 
فاصله 18 دقيقــه مانده به پايان 
مســابقه و زمانيكــه نتيجه بازى 
همچنان 4-2 به نفــع تيمش بود، 
دريافت كرد  آبى پوشان سلطنتى 
را به سوى يك حماسه فراموش 
نشدنى ســوق داده و 
حتــى گلى كــه او در 
ابتداى مســابقه به ثمر 
رسانده بود را هم تقريبا 

به طور كلى از ذهن همه پاك كــرد. ضمن اينكه اوباميانگ 
درلحظاتى كه بازى دو تيم با نتيجــه 4-1 پيش مى رفت، 
بهترين بخت ممكن بــراى زدن گل پنجــم تيمش را هم 
دراختيار داشت ولى در آن لحظه بسيار ضعيف عمل كرده و 

نتوانست از آن موقعيت استفاده كند.  
رومن وايدنفلر ، پتر بوش مربــى دورتموند و حتى لئون 
گورتسكا ستاره اصلى شــالكه همگى اوباميانگ را دليل 
اصلى رقم خوردن اين نتيجه در دربــى روهر ناميده اند. 
وايدنفلر سنگربان اســطوره اى اين تيم در مورد حركت 
اوباميانگ گفت:« او حماقت بزرگى مرتكب شــد. گرفتن 

كارت زرد دوم درآن لحظه اصلا معنا نداشت.»
 لحن پتر بــوش حتى از او هــم تندتر بود:« ايــن اتفاق ها 
نمى توانند در يك دربى رخ دهند. او خيلى خشن بازى مى 
كرد. مى خواست با دفاع كردن به تيم كمك كند ولى همه 
چيز را خراب كرد...»گورتســكا هافبك شالكه هم اعتراف 
كرده كه آن لحظه كليدى مســابقه بود:« وقتى اوباميانگ 
اخراج شد، ايده مساوى كردن به ذهن 80 هزارنفر حاضر در 

استاديوم خطور كرد. همه چيز درآن لحظه به نفع ما بود» 
با اين شرايط جدايى اوباميانگ از دورتموند در پايان اين 
فصل بيش از هر زمان ديگرى جدى تر شد. ستاره گلزن 
زردپوشان در ماههاى اخير حواشــى زيادى در اين تيم 
داشــته و حتى با تعليق و محروميت هم از ســوى سران 
باشگاه روبرو شــده و با توجه به اينكه از تابستان گذشته 
شــايعات زيادى در مورد انتقــال او بــه تيمهاى بزرگ 
اروپايى از جمله رئال مادريد مطرح است، انتظار مى رود 

اين اتفاق درپايان اين فصل رقم خورد.

 بعد از اتفاق هاى رخ 
داده در دربى روهر

خداحافظى 
اوباميانگ با 

دورتموند قطعى شد؟

 اميد اول كشتى ايران حاضر به رويارويى با نماينده رژيم اشغالگر قدس نشد

عليرضا كريمى؛ فراتر  از  طلا 
دبير فدراسيون دوچرخه سوارى استعفا داد

ايسنا: حميد عطااللهى از سمت دبيرى فدراسيون دوچرخه سوارى 
استعفا داد. پس از اين كه خسرو قمرى در دى ماه پارسال، به عنوان 
رئيس فدراسيون دوچرخه سوارى منصوب شد، حميد عطااللهى را 
به عنوان دبير خود انتخاب كرد. اكنون اما او از ســمت خود در اين 
پست اســتعفا كرد.   عطاللهى گفت: نامه اى درباره برگزارى كارگاه 
استعداديابى به هيئت ها ارسال شــد كه بدون اطلاع من بود و اين 
چنين موازى كارى هايى باعث به وجود آمدن مشكلات شد. من قبلا 

هم گفته بودم كه به هر قيمتى در فدراسيون كار نمى كنم.

قهرمانى تيم كاتا ايران در آسيا
ورزش: تيم كاتا جودو ايران با كسب دو نشان طلا و سه نقره قهرمان 
قاره كهن شــد.  پيكارهاى كاتا قهرمانى قاره كهن با حضور هشــت 
كشور به ميزبانى كشور تايلند برگزار شد و در پايان دلاورمردان جودو 
كشورمان با پنج مدال رنگارنگ به عنوان قهرمانى اين رقابت ها دست 
يافتند.  تيم كشورمان با كسب دو نشــان طلا در ناگه نو كاتا و كاتامه 
نوكاتا و سه نقره در گوشين جوتسو، جونوكاتا و كيمه نو كاتا بر بام آسيا 
ايستاد، ژاپن با دو طلا و يك نقره نايب قهرمان شد، تايلند با يك طلا 

و يك برنز سوم شد.

پيروزى ورونا با درخشش معنوى نژاد
ورزش: تيم واليبال ورونا با درخشش بازيكن ايرانى خود مقابل مونزا 
در ليگ ايتاليا به پيروزى رسيد.  تيم واليبال ورونا كه از حضور جواد 
معنوى نژاد،  دريافت كننده ملى پوش ايران سود مى برد در هفته نهم 
سرى A واليبال ايتاليا با نتيجه 3 بر يك مونزا را شكست داد.  معنوى 
نژاد در اين بازى به صورت ثابت براى تيمش به ميدان رفت و توانست 
15 امتياز كسب كند. او بيشترين امتياز را در بين بازيكنان حاضر در 
زمين به دســت آورد. ورونا با 15 امتياز از 6 پيروزى و 2 شكست در 

جايگاه پنجم جدول ليگ ايتاليا قرار دارد.

كيهانى: براى حضور دختران در آسيا 
تصميم مى گيريم

ايسنا: رئيس فدراســيون دووميدانى در مورد شــرايط اردوى ملى 
پوشان  گفت: تقريبا همه ملى پوشان در اردو هستند. قنبرزاده با مربى 
روسى خود در كشور روسيه تمرين مى كند و حسن تفتيان در فرانسه 
با مربى فرانسوى اردوهاى خود را سپرى مى كند. احسان حدادى هم 
تمريناتش را به زودى آغاز مى كند. از وجود ماساژور روسى در اردوها 
بهره خواهيم برد و دوشنبه با تشكيل جلسه  سازمان تيم هاى ملى، 
وضعيت مربى او مك ويلكينز نيز مشخص خواهد شد.  مجيد كيهانى 
گفت : در جلسه سازمان تيم هاى ملى براى حضور دختران در قهرمانى 
آســيا تصميم گيرى مى كنيم تا آنها را محك بزنيم و بعد ببينيم كه 

مى توانند در جاكارتا حضور داشته باشند يا خير.

محروميت 4ساله يك دوچرخه سوار به 
دليل دوپينگ

ورزش: دبيركل ستاد ملى مبارزه با دوپينگ از محروميت چهار ساله 
يك دوچرخه سوار به مدت 4سال خبر داد.  دكتر غلامرضا نوروزى  گفت: 
شهاب جديد الاسلامى به دليل استفاده از مواد نيروزا به مدت چهار سال 
محروم شد.   اين ورزشكار پس از سپرى شدن پروسه قانونى صدور راى به 
دليل مصرف ماده ممنوعه (كوريونيك و كونادوتروپين) به مدت چهارسال 
از 31تير 96 تا 30تير 1400 از حضور در كليه ميادين ورزشى محروم شد.

خبر

سهشنبه 7 آذر هفته 14 ليگ برتر انگليس
 واتفورد - منچستريونايتد

 ساعت: 23:30 زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 8 آذر  هفته 10 ليگ برتر واليبال
 بانك سرمايه - شهردارى تبريز

 ساعت: 17:30 زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 8 آذر جام حذفى اسپانيا
 بارسلونا - مورسيا

 ساعت: 22:00 زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 8 آذر جام حذفى اسپانيا
 رئال مادريد - فيون لابرادا

 ساعت: 23:59 زنده از شبكه ورزش

هفته 14 ليگ برتر ايران پنجشنبه 9 آذر  
 پيكان - استقلال

 ساعت: 15:00 زنده از شبكه سه

پنجشنبه 9 آذر هفته 14 ليگ برتر ايران
 سپاهان - استقلال خوزستان

 ساعت: 15:15 زنده از شبكه ورزش

هفته 14 ليگ برتر ايران جمعه 10 آذر  
 پرسپوليس - ذوب آهن

 ساعت: 15:00 زنده از شبكه سه

 انگليس - ليگ برتر
 ساوتهمپتون 4 - 1 اورتون

 برنلى 0 -   1 آرسنال
 هادرسفيلد 1 - 2 منچسترسيتى

اسپانيا - لاليگا
 ديپورتيوو لاكرونيا 2 - 2 بيلبائو

 رئال سوسيداد 2 -  2 لاس پالماس
  ويارئال 2 -   3 سويا

 والنسيا 1 -  1 بارسلونا
ايتاليا - سرى آ

 جنوا 1 - 1 آاس رم
 آث ميلان 0 - 0 تورينو

 اودينزه 0 - 1 ناپولى
 لاتزيو 1 -   1 فيورنتينا

 يوونتوس 3 - 0 كروتونه
آلمان - بوندسليگا

 هامبورگ 3 - 0  هافن هايم
 كلن 0 - 2  هرتابرلين

ميز نتايج

ورزش در سيما

15

پهلوان زاده: 
از خادم الشريعه انتظار مدال 

مى رفت
ايسنا: رئيس فدراسيون شطرنج نتايج ملى پوشان در رقابت هاى جوانان 

جهان را پايين تر از حد انتظار دانست و گفت: بايد اين موضوع توسط كميته 
فنى بررسى شود.  مهرداد پهلوان زاده  گفت: سارا سادات خادم الشريعه روى 

فرم نبود.
 بايد بررســى كنيم و علت آن را از خود او جويا شــويم. نتايج پايين تر از حد 
انتظارات بود و كميته  فنى و مربيان بايد اين موضوع را بررســى كنند. وى 
گفت : ملى پوشان مربى شــخصى دارند. فدراسيون به صورت عام مربى 

براى ملى پوشان ندارد. 
وقتى ملى پوشان به صورت تيمى به مسابقات اعزام مى شوند 

معمولا مربى تيم   ملى خواهيم داشت. اين مسابقات به 
صورت انفرادى برگزار شد و ملى پوشان مربى 

شخصى داشتند.

كيانوش 
رستمى: شايد مدال 

نگيرم
ايسنا: قهرمان وزنه بردارى المپيك ريو گفت: شايد در مسابقات 

جهانى مدال نگيرم چون 11 ماه بلاتكليف بودم و اكنون از من انتظار 
دارند.

 كيانوش رستمى گفت: كمتر از سه ماه تمرين كردم و عالى نيستم. اميد به 
خدا ببينيم چه چيز پيش مى آيد.  شايد اصلا مدال نگيرم.من به مسابقات 
مى روم و مردم فقط دعايم كنند. شــرايط روحى خوبــى ندارم. خيلى 

عزيزانم را از دست دادم و از طرفى تمرينات كمى داشتم.
وى گفت: 11 ماه درباره نحوه تمرين كردنم بلاتكليف بودم و چند 

ماه مانده به آغاز مسابقات گفتند بيايم تنها تمرين كنم. چه 
انتظارى از من دارند كه در مسابقات جهانى ركورد 

بشكنم و اتفاقات خوبى رخ دهد؟

كبدى 
مردان هندوستان هم 

قهرمان آسيا شد
تسنيم: تيم ملى كبدى آقايان هندوستان با برترى برابر تيم 

كبدى پاكستان عنوان قهرمانى مسابقات آسيا 2017 را كسب كرد.
 در ديدار پايانى دهمين دوره مسابقات كبدى آقايان قهرمانى آسيا دو 
تيم پرقدرت هندوستان و پاكستان در سالن امام خمينى(ره) گرگان به 
مصاف هم رفتند كه در پايان تيم كبدى هندوستان با نتيجه 36 بر 22 برابر 
تيم پاكستان به برترى دست يافت.پس از تيم هندوستان تيم پاكستان 
عنوان نايب قهرمانى را كســب كرد و تيم هاى ايران و كره جنوبى به 

صورت مشترك سوم شدند.
پيش از اين نيز تيم بانوان كبدى هندوستان عنوان قهرمانى 

پنجمين دوره مسابقات كبدى بانوان قهرمانى آسيا در 
گرگان را كسب كرده بود.
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*عليرضا جهانبخش بازيكن آلكمار هلند، به خاطر حركتى 
كه بعد از خراب شدن موقعيت در بازى انجام داد و كنار زمين 
به دوربين تلويزيونى ضربه زد، در استورى اينستاگرامش از 
عذرخواهى از فيلمبردار خبر داده و تاكيد مى كند كه به عنوان 
يك بازيكن حرفه اى بايد بيشتر خود را كنترل مى كرده است.

*فرنوش شيخى عضو تيم ملى واليبال بانوان ايران و همسر 
كاوه رضايى مهاجم تيم شارلوآ كه اين روزها عملكرد بسيار 
خوبى را از خود در ليگ بلژيك به نمايش گذاشته، در پستى 
اينستاگرامى خود را بزرگترين هوادار كاوه لقب داده و او را 

قهرمان خود مى داند.

*الكسيز سانچز ستاره شــيليايى آرسنال، پس از اينكه بار 
ديگر موفق شد گل پيروزى بخش توپچى ها را به تيم برنلى در 
وقت هاى تلف شده بزند، از هم تيمى هايش خواست كه تمركز 

خود را هرچه سريعتر به بازى روز چهارشنبه معطوف كنند.

* توئيتر فدراســيون وزنه بردارى آمريكا در توئيتى از رفع 
مشــكل صدور ويزاى تيم ملى وزنه بردارى ايران مخصوصا 
كيانوش رستمى قهرمان المپيك براى شركت در مسابقات 
جهانى آمريكا ابراز خرســندى كرده و از وزارت خارجه اين 

كشور تشكر كرده است.

پايان كار نمايندگان ايران با يك طلا و 2 برنز

گُلِيج با اقتدار طلايى شد
ورزش : مجتبى گليج به مدال طلا و يونس امامى به مدال برنز رقابت هاى كشتى آزاد 

زير 23 سال جهان دست يافتند.
 مسابقات چهار وزن دوم رقابت هاى كشتى آزاد زير 23 سال جهان،   در شهر بيدگوشچ 
لهستان برگزار شد و در پايان مجتبى گليج در وزن 97 كيلوگرم به مدال طلا دست يافت 

و يونس امامى در وزن 65 كيلوگرم صاحب مدال برنز شد.
در وزن 97 كيلوگرم مجتبى گليــج در دور اول با نتيجه 12 بــر 2 گئورگى نوگايف از 

اسلواكى را مغلوب كرد وى در   دور  دوم نيز واسيلى كاراس از رومانى را با نتيجه 11 بر 
صفر شكست داد. گليج در دور سوم رســول ماگومدوف از روسيه را با نتيجه 10 بر سه 
پشت سرگذاشت و راهى مرحله نيمه نهايى شد. گليج در اين مرحله و براى حضور در 
ديدار فينال با نتيجه 8 بر 4 مورازى مچيدليدزه از اوكراين را از پيش رو برداشت و راهى 
ديدار فينال شد. وى در اين ديدار دزيانيس خراميانكوف از كشور بلاروس را با نتيجه 10 

بر صفر شكست داد و به مدال طلا دست يافت.

فرانسه؛ فاتح ديوس كاپ 2017
ورزش : تيم ملى فرانســه با برترى مجموع 3 بر 2 مقابل بلژيك 
در بازى نهايى تنيس جام ديويس، بــراى دهمين بار قهرمان اين 
رقابت ها شد. در رقابت 3 روزه نهايى، هر 2 تيم يك بازى انفرادى 
روز اول را بردند و در روز دوم تيم دوبل بلژيك، فرانسه را شكست 
داد. با برترى داويد گافين بر ژو ويلفرد سونگا، نبرد 2 تيم در مجموع 
2 بر 2 شد و بازى پنجم و آخر، سرنوشت را تعيين كرد؛ جايى كه 
لوكاس پولى 3 بر صفر و با نتايج 6 بر 3، 6 بريك و 6 بر صفر، استيو 
دارسى را برد تا فرانسه در مجموع 3 بر 2 پيروز و براى دهمين بار 
(اولين بار از ســال 2001) قهرمان معتبرترين جام تيمى تنيس 
شود.  فرانســه در فاصله 2 قهرمانى اش در اين جام، 3 فينال را در 

سال هاى 2002، 2010 و 2014 از دست داده بود.

 پايان مرحله گروهى هندبال جام 
باشگاه هاى آسيا

ورزش: مرحله گروهى رقابت هاى هندبال جام باشگاه هاى آسيا 
به پايان رسيد و تيم هاى راه يافته به نيمه نهايى مشخص شدند و 
نماينده ايران هم در گروه خود چهارم شد.  بيستمين دوره رقابت 
هاى هندبال جام باشــگاه هاى آســيا از 29 آبان تا 9 آذر ماه به 
ميزبانى هند در حال برگزارى است. مرحله گروهى اين رقابت ها 
در دو گروه A و B و با حضور 9 تيم برگزار شد. تيم هاى الدحيل 
قطر، شارجه امارات، نفت و گاز گچســاران ايران، مسقط در گروه 
A و النجمه بحرين، الاهلى قطر، ال شــورتا عراق، تيم باشگاهى 
هند، ركور ازبكســتان در گروه حضور داشتند. تيم هندبال نفت و 
گاز گچساران نماينده ايران در اين رقابت ها در مرحله گروهى اين 
رقابت ها سه شكست داشــت و بدون هيچ امتيازى در رده چهارم 
گروه A قرار گرفت و بايد در ديدارهــاى رده بندى  براى  عنوان 
هشتم، نهم رقابت كند. تيم هاى الدحيل قطر با 5 امتياز و شارجه 

امارات با 4 امتياز از اين گروه به نيمه نهايى رسيدند. 

از وى حمايت كنند.
طاهرى: مسئولان بايد قدر كريمى را بدانند

نماينده سنگين وزن كشتى آزاد ايران در رقابت هاى جهانى 

23كشتى آزاد زير 23كشتى آزاد زير 23 ســال جهان در لهســتان و ارزيابى 
خود از عملكرد تيم ملى در اين رقابت ها اظهار كرد: روز 

واقعا بدشانســى آورديم نخســت مسابقات 

به حقشان نرسيدند.
آزادكار ســنگين وزن ايــران افزود: جــدا از نفرات تيم، 
عليرضا كريمى بدليل اين اتفاق در شــرايط روحى بسيار 

پير امريــك اوباميانگ در چند دلارآم عظيمى: پير امريــك اوباميانگ در چند دلارآم عظيمى: پير امريــك اوباميانگ در چند 
دقيقه نقش قهرمان را با مقصر اصلى از دســت 
دادن پيــروزى دورتموند در دربى روهر عوض 

كرد. دربى بوروسيا دورتموند و شالكه در 
رقابتهاى اين هفته بوندســليگا كه با 

4نتيجــه باورنكردنــى 4نتيجــه باورنكردنــى 4-4 به پايان 
رســيد يك بازى منحصربه فرد، 

ديوانه وار و تاريخى بود. 
25زردپوشــان كه بعد از 25زردپوشــان كه بعد از 25
دقيقــه بــا چهــارگل از 
شالكه پيش افتاده بودند، 
پيروزى را درثانيه هاى 
واپســين بازى با تساوى 

عوض كردند. مقصر اين اتفاق 
از نظر دورتموندى ها كســى جز 

اوباميانگ نيست.
مهاجم اهل گابن كه اولين گل 

12دورتموند را در دقيقه 12دورتموند را در دقيقه 12
به ثمر رســانده و پاس 

گل سوم را دراختيار 

گوتزه قرار داده بود به عنوان 
مسئول اصلى اين اتفاق تلخ 
معرفــى شــده و انتقادهاى 
بيشــمارى را در روزهاى اخير 

به جان خريده است. 
دو كارت زردى كه اوباميانگ در 
18فاصله 18فاصله 18 دقيقــه مانده به پايان 
مســابقه و زمانيكــه نتيجه بازى 
4همچنان 4همچنان 4-2 به نفــع تيمش بود، 
دريافت كرد  آبى پوشان سلطنتى 
را به سوى يك حماسه فراموش 
نشدنى ســوق داده و 
حتــى گلى كــه او در 
ابتداى مســابقه به ثمر 
رسانده بود را هم تقريبا 

به طور كلى از ذهن همه پاك كــرد. ضمن اينكه اوباميانگ 
درلحظاتى كه بازى دو تيم با نتيجــه 

بهترين بخت ممكن بــراى زدن گل پنجــم تيمش را هم 
دراختيار داشت ولى در آن لحظه بسيار ضعيف عمل كرده و 

نتوانست از آن موقعيت استفاده كند.  
رومن وايدنفلر ، پتر بوش مربــى دورتموند و حتى لئون 
گورتسكا ستاره اصلى شــالكه همگى اوباميانگ را دليل 
اصلى رقم خوردن اين نتيجه در دربــى روهر ناميده اند. 
وايدنفلر سنگربان اســطوره اى اين تيم در مورد حركت 
اوباميانگ گفت:« او حماقت بزرگى مرتكب شــد. گرفتن 

كارت زرد دوم درآن لحظه اصلا معنا نداشت.
 لحن پتر بــوش حتى از او هــم تندتر بود:« ايــن اتفاق ها 
نمى توانند در يك دربى رخ دهند. او خيلى خشن بازى مى 
كرد. مى خواست با دفاع كردن به تيم كمك كند ولى همه 
چيز را خراب كرد...»گورتســكا هافبك شالكه هم اعتراف 
كرده كه آن لحظه كليدى مســابقه بود:« وقتى اوباميانگ 

اخراج شد، ايده مساوى كردن به ذهن 
استاديوم خطور كرد. همه چيز درآن لحظه به نفع ما بود» 

با اين شرايط جدايى اوباميانگ از دورتموند در پايان اين 
فصل بيش از هر زمان ديگرى جدى تر شد. ستاره گلزن 
زردپوشان در ماههاى اخير حواشــى زيادى در اين تيم 
داشــته و حتى با تعليق و محروميت هم از ســوى سران 
باشگاه روبرو شــده و با توجه به اينكه از تابستان گذشته 
شــايعات زيادى در مورد انتقــال او بــه تيمهاى بزرگ 
اروپايى از جمله رئال مادريد مطرح است، انتظار مى رود 

اين اتفاق درپايان اين فصل رقم خورد.

 بعد از اتفاق هاى رخ 
داده در دربى روهر

خداحافظى 
اوباميانگ با 

دورتموند قطعى شد؟



 جامعه/  مریم احمدی شیروان 
به گفته مســئولان عالی ســازمان   

آمــوزش و پــرورش بیــش از یک 
سوم کلاس های درس کشور نیازمند مقاوم سازی 
هســتند. کلاس هایی که ناایمن بوده و هر لحظه 
ممکن اســت با کوچک ترین زلزله ای سقف آن ها 
بر روی ســر دانش آموزان آوار شــود. دانش آموزان 
در این مدارس امنیت جانی ندارند.هر چند که به 
گفته رئیس سازمان توسعه و تجهیز مدارس تمام 
تلاش وزارت آمــوزش و پرورش در بخش عمرانی 
برای افزایش سطح ایمنی مدارس بوده و از سال 85 
تاکنون بر اساس قانون مجلس هفتم 4 میلیارد دلار 
برای این موضوع اختصاص داده شده است، اما هنوز 
هم آمار مدارس ناایمن و نیازمند به مقاوم سازی در 

کشور نگران کننده است. 

 حال و روز مدارس کشور خوب نیست 
شــهرام اســدپور که در حوزه نوســازی مدارس 
آذربایجان شــرقی فعالیــت دارد در این زمینه به 
خبرنگار ما می گوید: بر اساس مشاهدات و آمارهای 
دریافتی، بیشــتر مدارس کشور در وضع بدی قرار 
دارند. البته سازمان نوسازی مدارس در کشور فعال 
است که وظیفه ساختن، تعمیر و تجهیز مدارس را 
بر عهده دارد. در بودجه ســالیانه کشور نیز رقمی 
به عنوان بودجه عمرانی مدارس پیش بینی می شود 
که به حســاب اداره کل در هر استان واریز شود تا 
آن ها بتوانند بر اســاس اولویت نوسازی مدارس را 
ساخته، تجهیز و تعمیر کنند. اما متأسفانه چندین 
سال است که هیچ بودجه عمرانی در استان ها دیده 
نمی شــود و حتی در سال های اخیر وضع بدتر هم 
شــده و حتی مدارس برای پرداخت یک قبض آب 
یا برق باید از اولیای دانش آموزان کمک بگیرند.وی 
به کیفیت پایین مدارس ســاخته شده در کشور 
اشاره کرده و اضافه می کند: قبل از پیروزی انقلاب 
اسلامی، در بیشتر روستاهای کشور مدارسی ساخته 
شد، اما به دلیل نبود هیچ نظارت و ناظری، کیفیت 
ساخت و ســاز آن ها بســیار پایین بوده و پس از 
گذشت حدود 40 سال شاهد تخریب آن ها هستیم. 
پس از انقلاب نیز بیشــتر مدارس ساخته شده در 
کشور توسط خیران مدرسه ساز بوده است.اسدپور 
با بیان مشکلات مدارس در روستاهای آذربایجان 
شــرقی می گوید: از اوایل دهه 70 بیشتر مدارس 
روســتایی در این اســتان از کانکس است؛ البته 
هنوز هم مدارسی از خشت و گل وجود دارد که با 
کوچک ترین لرزش زمین، کاملاً تخریب می شوند و 
اگر در ساعت حضور دانش آموزان در مدارس باشد، 
خسارت جانی بســیاری بر جای می گذارد. وی در 

پایان اضافه می کند: بیشــتر مدارس این اســتان، 
گاز و بــرق و حتی آب لوله کشــی ندارند. بیش از 
50درصد آن ها مشکلات سرویس بهداشتی دارند. 
البته در بقیه کشور نیز اوضاع بهتر از این نیست و 
اگر کمک های خیران و اولیای دانش آموزان نباشد، 
وضعیت مدارس بحرانی شده و حتی بدون زلزله، تا 
چند سال آینده خود به خود شاهد خرابی مدرسه ها 

هستیم. 

 مدارس، اماکنی چند وجهی هستند 
در زلزله اخیر کرمانشاه، 80 مدرسه با 400 کلاس 
درس تخریب شــد. مدارسی که به گفته مدیرکل 
نوســازی مدارس اســتان کرمانشــاه تمام آن ها 
فرسوده و با قدمت بالای 25 سال بودند و مدارس 
مقاوم ســازی شــده در زلزله هیچ آسیبی ندیدند. 
زلزله ای که اگر در ســاعت حضــور دانش آموزان 
اتفاق می افتاد با حجم بالای 90درصدی تخریب، 
فاجعه ای را رقم می زد.مهندس علیرضا ســعیدی، 
دبیر جمعیت کاهش خطرات زلزلــه ایران درباره 
ضرورت مقاوم سازی مدارس در برابر حوادث طبیعی 
بویــژه زلزله به خبرنگار ما می گوید: وقتی زلزله ای 
در منطقه اتفاق می افتد، خانه های روستایی تخریب 
می شوند، مگر اینکه آن ها نوسازی و بازسازی شده 
باشند که این امر با وضع کنونی کشور و رکود حاکم 
در ســاخت و ســاز کمتر دیده می شود. به همین 
منظور نیاز است تا هنگام وقوع اتفاقاتی مانند زلزله 
اخیر غرب کشــور، اماکنی برای سرپناه اضطراری 
خانواده های آســیب دیده در منطقه وجود داشته 

باشد. اماکنی که می تواند مدارس آنجا باشد. وی 
می افزاید: اگر مدارس از نظر مقاوم سازی کیفیت 
مطلوبی داشــته باشــند، می توانند محلی برای 
دپوی کمک های مردمی، امدادی و رسیدگی به 
آسیب دیده ها باشند. بدیهی است که اگر مدارس 
سالم باشند، کشــته های کودکانمان در حوادث 
بسیار کمتر شده و خانواده هایمان نیز کمتر آسیب 
می بینند.دبیر جمعیت کاهش خطرات زلزله ایران 
با تأکید بر اهمیت نوسازی مدارس اضافه می کند: 
باید به مدارس بخصوص در هنگام وقوع حوادثی 
مانند زلزله، به عنوان مکانی چند وجهی نگاه کرد. 
مکانی که می تواند محلی برای استقرار مدیریت، 
مقر مرکز بحران زده و ســتاد فرماندهی باشــد. 
محلی که باید حتی با خراب شدن خانه های شهر 
یا روستا سالم مانده و ضمن حفظ جان کودکان، 
به شهر و منطقه ارائه خدمت کند؛ مانند اتفاقی 

که در زلزله اخیر افتاد. البته این مدارس برای ارائه 
خدمات مطلوب تر نیاز به بازسازی و مقاوم سازی 
دارند که در غیر این صورت خود تبدیل به یکی از 

ویرانه های بازمانده از حوادث می شوند.

 مقاوم سازی مدارس نیاز به عزم ملی دارد 
طبق اعلام مسئولان در 10 سال گذشته، اقدامات 
مثبتی برای ایمن سازی مدارس انجام شده است. 
اما هنوز تا رســیدن به آنچه باید، فاصله زیادی 
داریم. تخصیص اعتبارات لازم و گرفتن تصمیمات 
جدی تر از مواردی اســت که به این مقاوم سازی 
سرعت می بخشد، اما متأســفانه حادثه منتظر 
تخصیص اعتبارات نمانده و ما را غافلگیر می کند. 
سیدجواد ســاداتی نژاد، عضو کمیسیون آموزش 
و تحقیقات مجلس شــورای اسلامی به خبرنگار 
ما می گوید: در کشــور حــدود 62 هزار کلاس 
درس تخریبی و 9هزار و 700 کلاس درس نیاز 
به مقاوم ســازی وجود دارد. البته در این سال ها 
سازمان نوسازی مدارس زحمات زیادی کشیده و 
50درصد مدارسی که نیاز به مقاوم سازی داشته اند 
را مقاوم کرده است. در زلزله اخیر کرمانشاه هم 
دیده شد مدارسی که سازمان نوسازی بنا کرده، 
توانست مستحکم باقی بماند. روستاهایی داشتیم 
که بیشــتر از 90درصد از بین رفتــه بود اما به 
مدرســه آن کمترین آسیبی وارد نشده بود. وی 
با تأکید بر اینکه در حوزه مدارس تخریبی یا لازم 
به مقاوم سازی کشور نیاز به عزم ملی است، بیان 
می کند: بر اســاس برآورد کارشناسان، 62هزار 

مدرســه در حال تخریب 11هزار میلیارد تومان 
اعتبار و 9700 کلاس درس برای مقاوم ســازی 
حدود 5000 میلیارد تومــان بودجه لازم دارند. 
مبلغی که اعتبار زیادی است و تأمین اعتبار آن 
در اوضاع کنونی تحریم های کشور بسیار دشوار 
اســت.نماینده کاشــان اضافه می کند: هر چند 
بحث ایمنی مدارس و مقاوم ســازی بناها بسیار 
مهم اســت، اما حفظ سلامت دانش آموزان فقط 
محدود به مقاوم ســازی بنای آموزشــی نشده و 
ابعاد گسترده تری را شــامل می شود. به همین 
منظور اگر کلاس هایی که نیاز به استانداردسازی 
سیستم های گرمایش دارند را نیز به آن ها اضافه 
کنیم، تقریباً حــدود 18هزارمیلیارد تومان پول 
نیاز است. رقمی که نشان می دهد باید در حوزه 
اعتبارات اتفاق مهمی افتاده و این معضل برطرف 
شــود. این در حالی است که در همین کلاس ها 
تعداد زیادی دانش آموز مشغول به درس خواندن 
هســتند. در کلاس های تخریبــی 1/5 میلیون 
دانش آموز، در مدارس نیازمند به مقاوم سازی 2/5 
میلیون و در مدارس دارای مشکل گرمایش حدود 
2 میلیون دانش آموز مشغول به تحصیل هستند.

ساداتی نژاد در ادامه می گوید: انجام این اقدامات 
عزم ملی را می طلبد. 

باید در کنار اعتباراتی که دولت برای مقاوم سازی 
مدارس در نظر می گیــرد، به مردم نیز فراخوان 
داد و از آن هــا کمک گرفــت. اقدامی عظیم در 
مدرسه سازی که در 15 سال گذشته نیز عزم ملی 
ایرانیان و مهرورزی آن ها را به نمایش گذاشــته 
است که اگر خیران مدرسه ساز در این زمینه ورود 
پیدا نمی کردند، اوضاع و احوال مدارس بســیار 
وخیم بود و مشــکلاتی عمیق تر  در این زمینه 
داشتیم. وی با اشاره به قابلیت هایی که در مردم 
و خیران وجــود دارد، می افزاید: با همت مردم و 
حمایت دولت می شــود این مدارس را بازسازی 
کرد. در زلزله کرمانشــاه از حدود 80 مدرسه و 
400 کلاس درس تخریب شــده، خیران تقبل 
کرده اند 20 مدرســه را احیا کننــد که البته با 
قابلیتی که در خیران وجود دارد به نظر می رسد 
مابقی را هم تأمین خواهند کرد.عضو کمیسیون 
آموزش و تحقیقات مجلس شــورای اسلامی در 
پایان ابراز امیدواری می کند: با توجه به مباحثی 
که در برنامه ششم توسعه در زمینه مقاوم سازی 
وجود دارد و تخصیــص بودجه 3میلیارد دلاری 
مقاوم ســازی مدارس، به نظر می رســد سازمان 
نوســازی مدارس تا پایان برنامه ششــم و وجود 
حمایت دولتی، مردمی و خیران می تواند با یک 

کار هدفمند مشکلات این حوزه را برطرف کند.

از زلزله درس بگیریم 
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :
زلزله اخیر در غرب کشور و آسیب پذیری 
برخی از اماکن عمومی و آموزشی همچون 
مدارس نشان داد که برای مقاوم سازی 
این مراکز باید بیش از گذشــته اقدام 
کرد. گرچه از سال 85 تاکنون بر اساس 
قانون مجلس هفتم 4 میلیارد دلار برای 
این موضوع اختصاص داده شده است، 
امــا هنــوز هم آمــار مــدارس ناایمن و 
نیازمند به مقاوم سازی در کشور نگران 

کننده است.

دوستی یک جانبه تا کی؟
نمی دانــم چرا ما در همه امــور روش افراط و تفریط را پیش گرفته ایم؛ 
گاهی زنگیِ زنگ هستیم و گاهی رومی روم. در خبرها خواندم گمرک 
عراق تعرفه واردات انواع آب میوه از ایران را از 30 درصد به 130 درصد 
افزایش داده است. در سال گذشته صادرات آب میوه ایران به عراق معادل 
12/5 میلیون دلار بود و در 6 ماهه سال جاری 6/5 میلیون دلار آب میوه 
به عراق صادر شده است. در سال 1395 ایران افزون بر 60 هزار و 500 
تن آب میوه و کنســانتره به عراق صادر کرد که این رقم نسبت به سال 
قبل آن حدود 18 هزار تن کاهش داشت.عراق برای صادرات محصولات 
لبنی و سیمان ایران نیز محدودیت هایی ایجاد کرده است.البته آب میوه 
ایران به افغانستان، پاکستان، عراق، ترکیه و روسیه صادر می شود. باز در 
خبرها خواندم افغانستان چند برابر ترکیه به صادرات ایران تعرفه می بندد.

عجیب است در کشوری که پیوسته در تمام امور، ایران از آن ها حمایت 
کرده اســت در قبال دوستی ها و فداکاری های ایران سعی می کنند راه 

نامهربانی بپیماید. 
در سفری به آلمان دیدم میوه های ایرانی بویژه انار ایرانی چه قدر هواخواه 
و عشــاق فراوانی در آن کشور داشت. یک صادرکننده ایرانی به روسیه 
می گفت: روس ها عاشق میوه های ایرانی هستند و ماهی قزل آلای ایرانی 
در روسیه بازار پررونقی دارد و انار و سیب و گلابی و شلیل ایرانی و خربزه 
و هندوانه بی مشتری نمی ماند. او می گفت: حنای صادراتی ایران در روسیه 
بی رقیب است.عراقی ها چرا آب میوه عالی ایرانی را با تعرفه 130 درصدی 
آن قدر گران می کنند؟ پاسخ این است که تمهیدات عربستان و صدور 
رانی ها و آب انگور انواع آب میوه های عربســتان سعودی ایجاب می کند 
که آب میوه ایرانی آن قدر گران تمام شود که خریدار از خرید و مصرف 
آن منصرف شــود. من به شما قول می دهم با ماه عسلی که عربستان و 
امارات با اسرائیل آغاز کرده اند، بزودی معضل صادرات تولیدات آب میوه 
اسرائیل نیز به کشورهای عربی آغاز خواهد شد. منتها روی آن برچسب 
یک شــرکت عربی مشــغول به کار در بخش عربی اسرائیل را خواهند 
چسباند.راستی چرا افغانستان باید چند برابر ترکیه به صادرات ایران تعرفه 
ببندد؟رئیس کنفدراسیون صادرات ایران به پیوستن افغانستان به سازمان 
تجارت جهانی اشــاره کرده و گفته تعرفه ها را افزایش داده اند که رقابت 
ایران با دیگر کشــورها دشوار شود و محصولات کشاورزی و غیره ایران 
بدون مشتری بماند.به نظر می رســد دوستی ایران به همسایگان خود 
یکطرفه و یک جانبه است. از دیرباز، این مشکلات را با همسایگان خود 
داشته ایم. از باکو خبری به من رسیده که در آنجا با وجود دیدارهای اخیر 
علی اف با مقامات بالای ایران، دفتر تبلیغات پان تورکیســتی همچنان 
به فعالیت خود ادامه می دهد و برای نقشــه آذربایجان جنوبی! ژاژخایی 

می کند و عده ای بیوطن هم زیر علم آن دفتر سینه می زنند.
چند گاه پیش یک ژنرال یاوه گوی پاکستانی در زمره نوچه های مارشال 
ایوب خان فقید بادی در گلو انداخته و گفته اگر ایران با عربستان درگیری 
پیدا کند، ارتش پاکستان با موشک های اتمی خود خاک ایران را از روی 
نقشــه کره زمین پاک خواهد کرد. من نمی دانم مســئولان وزارت امور 
خارجه کشور ما زبان انگلیســی نمی دانند و این خبرها را نمی خوانند. 
اگر می دانند که مســلم می دانند چرا این قدر سکوت اختیار می کنند. 
پاکستان اگر قدرت داشت نمی گذاشت طالبان و القاعده این قدر مردم 
آن کشور را قتل عام کنند؟ تمام این فضولی از ضعف وزارت امور خارجه 
و بی حالی دولت و سیاست یک جانبه دوستی است که کار را به فضولی 

کشانده است.

واکنش به یک شایعه:
بیمه رایگان سازمان بیمه سلامت 

حذف نمی شود
ایرنا : بر اساس اعلام سازمان بیمه سلامت ایران، هیچ گونه تغییری در 
بیمه رایگان این سازمان صورت نگرفته است.اداره کل روابط عمومی 
و امور بین الملل ســازمان بیمه سلامت ایران اعلام کرد: با توجه به 
انعکاس نادرست صحبت های معاون بیمه خدمات سلامت این سازمان 
در فضای مجازی، و برخی از سایت های خبری و خبرگزاری ها مبنی 
بر دریافت حق بیمه از بیمه شدگان رایگان، ضمن تکذیب اخبار فوق 
به اطلاع عموم هموطنان می رســاند که هیچ گونه تغییری در بیمه 
رایگان این ســازمان صورت نگرفته و همچنان بدون هیچ مشــکلی 
تمدید دفترچه بیمه رایگان ادامه دارد.روابط عمومی ســازمان بیمه 
سلامت ایران از سایت ها و خبرگزاری های کشور و همچنین کاربران 
فضای مجازی خواست با انعکاس اخبار صحیح و واقعیت ها، گامی مؤثر 
برای تحقق اهداف عالیه نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران بردارند.
شایان ذکر است32 میلیون نفر از 40 میلیون بیمه شده تحت حمایت 

سازمان بیمه سلامت هستند.

اقدام جالب وزارت نیرو؛ 
 فراخوان عمومی برای 

انتخاب مدیرکل روابط عمومی
تسنیم: وزارت نیرو با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد که انتخاب مدیرکل 
جدیــد روابط عمومی این وزارتخانــه در فرایندی از بین متقاضیان 

صورت می گیرد.
با انتخاب رضا اردکانیان به عنوان وزیر جدید نیرو یکی از نخســتین 
انتصابــات وی، انتصاب »مجتبی نیک روش« به عنوان مشــاور وزیر، 
مدیرکل دفتــر وزارتی وزارت نیرو و سرپرســت روابط عمومی این 
وزارتخانه بود. انتصاب سرپرست برای روابط عمومی نشان دهنده این 
بــود که بزودی وزیر نیرو اقدام به انتخــاب فردی به عنوان مدیرکل 
جدید روابط عمومی می کند. اما امروز اداره کل امور اداری و پشتیبانی 
وزارت نیرو با صدور اطلاعیه ای از اقدام جالب وزارت نیرو برای انتخاب 

مدیرکل روابط عمومی خبر داد.
در این اطلاعیه آمده است: »در راستای راهبرد شایسته گزینی وزارت 
نیرو در دولت دوازدهم، این وزارت از افراد واجد شــرایط و علاقه مند 
به همکاری در سمت مدیرکل روابط عمومی و اطلاع رسانی دعوت به 

همکاری می نماید.
برای کســب اطلاع از شــرایط احراز، وظایف مربوطه و تکمیل فرم 
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جامعه: طــرح تبدیل ســازمان میــراث بــه وزارت میراث 
فرهنگی،صنایع دستی و گردشگری در کمیسیون مشترک با 

اضافه شدن یک تبصره به طرح فوق تصویب شد.

 هدف از اجرای طرح 
نائب رئیس کمیســیون فرهنگی مجلس بــا بیان این مطلب 
به قدس گفت: بنا بر رأی قاطع کمیســیون مشــترک مبنی 
بر تصویــب ماده واحده ای بر طرح تشــکیل میراث فرهنگی، 
صنایع دســتی و گردشگری؛ ســازمان مزبور با تمام وظایف و 
اختیارات تبدیل به وزارتخانه می شــود. همچنین تمام اموال و 
نیروی انســانی زیر مجموعه این سازمان به وزارتخانه یادشده 
منتقل خواهد شــد و شــرح وظایف و تغییرات مورد نیاز نیز 
ظرف مدت یک سال تهیه می شــود.نصرالله پژمان فر در ادامه 
افــزود: بنابر تبصره ای بر این ماده واحده نیز مســئله مغایرت 
این طرح با برنامه های توسعه ای کشور مرتفع شد.چرا که بنابر 
تأکید اســناد بالادستی به منظور پیشگیری از هزینه ها، نباید 
گسترش ســازمان ها و وزارتخانه ها صورت بگیرد. از همین رو 

در قالب تبصره ای بر طرح تشــکیل وزارت میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری تأکید شده هرگونه افزایش نیروی 
انســانی و امکانات که افزایش بار مالــی بر وزارت خانه را به 
همراه دارد در طول برنامه ششم توسعه ممنوع بوده و دولت 
مکلف است از آغاز تشکیل این وزارتخانه از بند »د« ماده قانون 
مدیریت خدمات کشوری تبعیت کند. چنان که مطابق این 
ماده قانونی »هرکدام از وزارتخانه ها و سازمان های مستقل که 
زیر نظر معاون رئیس جمهور اداره می شوند، می توانند حداکثر 
پنج معاون و سایر مؤسســات دولتی حداکثر سه معاون یا 
عناوین مشابه در ساختار تشکیلاتی خود پیش بینی کنند 
و متناســب با حجم کار و تنوع وظایف و تعداد پســت های 
سازمانی هر معاون می تواند حداکثر پنج مدیرکل یا مدیر یا 
رئیس یا عناوین مشابه داشته باشد«. این در شرایطی است که 
امروزه سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
در ساختار خود دارای 6 معاونت می باشد که با تغییر آن به 
وزارتخانه ساختار این سازمان نیز کوچک شده و به 5 معاونت 

تبدیل می شود که نکته  ای قابل تأمل است.

 
 زمان اجرای طرح 

پروانه سلحشوری، دیگر عضو کمیسیون فرهنگی مجلس نیز 
با اشاره به اینکه سازمان میراث فرهنگی در حال حاضر دقیقاً 
همانند وزارتخانه ها عمل می کند و دارای 6 معاونت بوده و در 
تمامی اســتان ها نیز مدیرکل دارد، به خانه ملت گفت: اتفاق 
مثبتی که با تصویب طرح کمیســیون رخ خواهد داد تقویت 
بعُد نظارتی مجلس بر این ســازمان است.وی با تأکید بر اینکه 
طرح وزارتخانه شدن سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و 

گردشگری تا پیش از عید نوروز در صحن به رأی گذاشته خواهد 
شد، خاطرنشــان کرد: علاوه بر تقویت بعُد نظارتی این طرح، 
سازمان میراث فرهنگی یکی از دستگاه هایی است که بشدت 
دستخوش تغییرات گسترده بوده؛ به طوری که ظرف چهار سال 
گذشته این ســازمان چهار مدیر جدید به خود دیده و این در 
حالی است که علاوه بر تغییر در رأس هرم، بسیاری از مدیران 
فعلی ســازمان میراث نیز بدون تخصص در حوزه کاری خود و 

اغلب از منطقه آزاد کیش به این سازمان آمده اند.

نائب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس به قدس خبر داد

تصویب طرح تبدیل سازمان میراث به وزارتخانه 

عضو کمیسیون آموزش مجلس مطرح کردوزیر اسبق آموزش و پرورش عنوان کردمدیرکل فرهنگی صندوق بازنشستگی کشوری:جانشین سازمان وظیفه عمومی تشریح کرد

جزئیات تازه ای از قانون کسرخدمت 
سربازی فرزندان ایثارگر

قرعه کشی وام ضروری 
بازنشستگان امروز برگزار می شود

ایرادات محتوایی در کتب درسی 
مهلک است

عملکرد ناموفق آموزش و پرورش 
در مقابله با آسیب های اجتماعی

تسنیم:جانشین سازمان وظیفه عمومی جزئیات تازه ای از 
قانون کسرخدمت فرزندان ایثارگر را تشریح کرد. 

ســردار ابراهیم کریمی گفت:در این قانــون به ازای هر ماه 
سابقه رزمندگی، یک ماه از خدمت سربازی فرزندان ایثارگر 
و به ازای هر یک درصد جانبازی و هر یک ماه اسارت آزادگان 
نیز به مدت یک ماه از خدمت فرزندان این عزیزان کاســته 

می شود.
وی افزود:قانون جدید شامل فرزندان رزمندگانی می شود که 
29 ماه ســابقه حضور در مناطق عملیاتی یا کمتر از آن را 

دارند.
کریمی گفت:کسانی که بالاترین امتیاز ایثارگری را داشته 
باشند، اگر میزان کسر خدمت آن ها 24 ماه و یا بیشتر باشد، 

بدون گذراندن دوره آموزشی، کارت معافیت اخذ می کنند.
وی گفت:در این قانون حتی مشمولانی که پدر و مادرشان 
هر دو ســابقه ایثارگری دارند،می توانند با تجمیع ســابقه 

والدین،از کسر خدمت سربازی سالانه استفاده کنند.
وی افزود: در این قانون برخی از کارمندان دولت که در زمان 
جنگ در مناطق عملیاتی مشغول به کار بوده نیز به عنوان 
ایثارگر شناخته می شوند و این عزیزان می بایست در مهلت 

مقرر اطلاعات خود را در دفاتر پلیس +10 ثبت کنند.

ایســنا: مدیرکل امور فرهنگــی و اجتماعــی صندوق 
بازنشستگی کشوری، جزئیات وام ضروری بازنشستگان را 

توضیح داد.
عباس رشیدی با اشاره به وام ضروری بازنشستگان کشوری 
افزود: این وام به مبلغ 4 میلیون تومان است و اولویت دریافت 

با کسانی است که قبلاً از این تسهیلات استفاده نکرده اند.
وی در بیان جزئیات دریافت این وام که قرعه کشی آن امروز 
برگزار می شود، گفت: بازنشستگان برای گرفتن وام می توانند 

از طریق سامانه نام نویسی کنند و نیازی به ضامن نیست.
رشیدی با اشاره به اینکه برای دریافت نیازی به مراجعه فرد 
به بانک نیست، افزود: بازنشستگان اقساط این وام 36 ماهه 
را با کارمزد ســالانه چهار درصد و به میزان هر قسط 120 
هزار تومــان می پردازند. مدیرکل امور فرهنگی و اجتماعی 
صندوق بازنشستگی کشوری  افزود : اعتبار تخصیص یافته 
بــرای وام ضروری از 750 میلیارد به 1200 میلیارد تومان 
افزایش یافته است که 300 هزار بازنشسته می توانند از این 
وام بهره بگیرند.وی، شــمار دریافت کنندگان وام را در سه 
ســال گذشته 700 هزار نفر اعلام کرد و گفت: محدودیتی 
برای دریافت وام ضروری وجود ندارد؛ چراکه امسال شرایط 

خوبی در نظر گرفته شده است.

مهر: وزیر اسبق آموزش و پرورش با اشاره به برخی ایرادات 
محتوایی اخیر در کتب درســی دانش آمــوزان گفت: این 
اشــکالات، مهلک و غیر قابل توجیه است و مسئولان باید 

پاسخگو باشند.
حمیدرضا حاجی بابایی افزود: رخ دادن اشکالاتی در محتوای 
کتاب های درســی دانش آموزان غیر ممکن نیست، اما در 
صورت وقوع چنین مواردی، نشان دهنده یک مشکل بزرگ 

است.
وی ادامه داد: کتاب های درســی توسط افراد عادی نگارش 
و چاپ نمی شــود که تصور کنیــم محتوایی را در اینترنت 
مشاهده کرده و اقدام به چاپ آن در کتاب درسی کرده اند. 
همه آن ها در رشته های خود متخصص هستند و نمی دانیم 

خطای ایجاد شده عمدی یا سهوی است.
به لحاظ ساختاری، مجموعه تدوین کتب درسی یک ساختار 
پژوهش محور اســت و گروه های مختلف درسی، استادان 
شناخته شده و باتجربه از دانشگاه های معتبر کشور هستند 

که کارشان را بلدند.
حاجی بابایی با بیان اینکه اشــتباهات صورت گرفته یک 
خطای مهلک است تأکید کرد: این خطا قابل تفسیر و توجیه 

نیست و مسئولان مربوطه باید پاسخگو باشند.

خانه ملت: عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس 
با انتقاد از عملکرد آموزش و پرورش در زمینه آســیب های 
اجتماعی نوظهــور، گفت: آموزش و پــرورش در مقابله با 

آسیب های نوظهور موفق عمل نکرده است.
فرهاد فلاحتی اظهار کرد: آموزش و پرورش از ظرفیت های 
خود مانند معلمان، کتب درسی و... بهره ای نمی برد؛ درواقع 

برنامه جامع و روشنی در این زمینه ندارد.
وی با بیــان اینکه آموزش و پرورش در زمینه جلوگیری از 
استفاده دانش آموزان از تلفن همراه اقدامی انجام نمی دهد، 
بیان کرد: دانش آموزان از زمان ورود به مدرسه تلفن همراه 
دارند و فضای مجازی متنوعی از ســنین پایین در اختیار 
کــودکان قرار می گیــرد؛ این رفتار ممکن اســت با وجود 

بازی های رایانه ای و مسائل دیگر به آن ها آسیب وارد کند.
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی 
در ادامه همچنین خاطر نشــان کرد : مشاوران موجود در 
مدارس فقط به عنوان راهنما در زمینه های تحصیلی فعالیت 
می کنند در حالی که می توانند در پیشگیری از آسیب های 
اجتماعی تأثیر مثبتی داشــته باشند، البته تعداد نیروهای 
انسانی که به عنوان مشاور در مدارس مشغول هستند، نیز 

بسیار کم است.

*خسرو معتضد
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